
BR.0002.2.7.2023 

PROTOKÓŁ Nr LXXIV2023 

z obrad LXXIV SESJI RADY MIASTA KONINA, 

w dniu 28 czerwca 2023 roku. 

Przewodniczący Rady Miasta Konina Tadeusz WOJDYŃSKI prowadził sesję z sali 

sesyjnej Urzędu Miejskiego w Koninie, przy ulicy Wiosny Ludów 6. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 14.05. 

W sesji uczestniczyli: radni Rady Miasta Konina, Prezydent Miasta Konina 

Piotr KORYTKOWSKI, zastępcy Prezydenta Miasta Konina Witold NOWAK 

i Paweł ADAMÓW, Skarbnik Miasta Konina Ewelina OSTAJEWSKA-SZWANKOWSKA, 

kierownicy wydziałów Urzędu Miejskiego, dyrektorzy i prezesi podległych jednostek 

organizacyjnych miasta i spółek miejskich, komendanci służb miejskich oraz 

przedstawiciele lokalnych mediów. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

Otwarcia LXXIV sesji Rady Miasta Konina na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 

8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 

2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych - dokonał przewodniczący Rady Miasta Konina 

Tadeusz WOJDYŃSKI. 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI, cytuję: „Sesja prowadzona jest w trybie 

hybrydowym – obrady stacjonarne z możliwością wykorzystania środków 

porozumiewania się na odległość. W związku z tym dyskusje i głosowanie odbywać się 

będą poprzez system informatyczny. Transmisja sesji online prowadzona jest na 

dotychczasowych zasadach. 

Obecnie dokonam sprawdzenia obecności. Proszę o potwierdzenie swojego udziału 

w obradach.” 

Radni potwierdzili swoją obecność. 

Przewodniczący rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych, co stanowi kworum 

do podejmowania uchwał. 

Nieobecni byli radni: Maciej OSTROWSKI i Jarosław SIDOR. 
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Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI, cytuję: „Z uwagi na tryb obrad będę 

również pełnił funkcję sekretarza dzisiejszych obrad. 

W zawiadomieniu o zwołaniu dzisiejszej sesji otrzymali państwo radni ustalony 

porządek obrad wraz z materiałami. 

Zmieniam w porządku obrad kolejność punktów. Jako punkt 4. rozpatrzymy 

sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Konina za 2022 rok. 

Przypominam, że rada może wprowadzić zmiany w ustalonym porządku obrad 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu, o czym stanowi zapis artykułu 

20 ustęp 1a i 4 ustawy o samorządzie gminnym. 

Czy ktoś z państwa chce zabrać głos w sprawie porządku obrad?” 

Do porządku obrad radni nie mieli uwag. 

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

W głosowaniu brało udział 21 radnych. 

W jednomyślnym głosowaniu: 21 radnych „za” - Rada Miasta Konina przyjęła 

zmieniony porządek obrad. 

Wobec powyższego przewodniczący rady stwierdził, że realizowany będzie 

następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie protokołu obrad LXXIII sesji. 

3. Sprawozdanie z pracy Prezydenta Miasta Konina w okresie międzysesyjnym. 

4. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Konina za 

2022 rok. 

5. Raport o stanie Miasta Konina za rok 2022: 

a) przedstawienie Raportu przez Prezydenta Miasta Konina; 

b) debata nad Raportem o stanie Miasta Konina za rok 2022; 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Konina wotum 

zaufania (druk nr 983). 
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6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Konina za 2022 rok (druk nr 984); 

b) udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Konina z tytułu wykonania 

budżetu Miasta Konina za 2022 rok (druk nr 985). 

7. Ocena stopnia należytego wykonania przez MZGOK Sp. z o.o. obowiązków 

określonych w Umowie Wykonawczej z 29 grudnia 2011 roku na świadczenie usług 

w zakresie odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych i nadzoru 

zrekultywowanych składowisk odpadów w 2022 roku.” 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ostatecznych wyników kontroli kwot 

rekompensaty całkowitej wypłaconej Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Odpadami 

Komunalnymi Sp. z o.o. w Koninie za 2022 rok (druk nr 986). 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w budżecie miasta Konina na 2023 rok (druk nr 991); 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Konina na lata 2023-2036 

(druk nr 992). 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) obciążenia nieruchomości służebnością gruntową (druk nr 987); 

b) obciążenia nieruchomości służebnością gruntową oraz zbycia nieruchomości 

(druk nr 988); 

c) obciążenia nieruchomości służebnością przesyłu (druk nr 989); 

d) nabycia nieruchomości (druk nr 990); 

e) nieodpłatnego nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

(druk nr 995). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia 

ich przebiegu (druk nr 993). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia przewodniczącego Rady Miasta Konina 

do zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu informacji 

o kandydatach na ławników (druk nr 994). 

13. Wnioski i zapytania radnych. 

14.  Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych.  
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15.  Zamknięcie obrad LXXIV Sesji Rady Miasta Konina. 

Obecnie przechodzimy do realizacji ustalonego porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu obrad LXXIII sesji. 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Kolejny punkt 

porządku obrad to przyjęcie protokołu obrad LXXIII sesji. 

Sporządzony protokół zostały państwu radnym przesłany drogą elektroniczną. 

Stwierdzam, że do dnia sesji nie było uwag do protokołu obrad LXXIII sesji Rady Miasta 

Konina. 

Czy państwo radni mają uwagi, bądź zgłaszają poprawki do protokołu LXXIII sesji lub 

czy ktoś chce wnieść wyjaśnienia? Radca prawny pan Radosław Szatkowski, udzielam 

głosu.” 

Głos zabrał radca prawny Radosław SZATKOWSKI, cytuję: „Szanowni państwo, 

szanowny panie przewodniczący, państwo radni, panowie prezydenci, szanowni 

goście. Nie mam uwag do treści protokołu, natomiast chciałbym w tym punkcie 

porządku obrad zabrać głos odnośnie wypowiedzi na poprzedniej sesji pod moim 

adresem pana radnego Jacka Kubiaka, co do punktu 8. poprzedniej sesji, dotyczyło to 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 476 Rady Miasta Konina z dnia 

27 stycznia 2021 roku w sprawie ustalania wysokości stawek opłaty za odprowadzanie 

wód opadowych. 

Pan radny uprzejmy był wygłosić na poprzedniej sesji pod moim adresem kwestie, 

które nie mają nic wspólnego z prawdą. Szanowni państwo mówię to całkowicie 

świadomie, a za chwilę państwu wszystko wytłumaczę. W celu wskazania o jaki 

fragment tej wypowiedzi pana radnego Kubiaka mi chodzi, pozwólcie państwo, że 

odczytam go, chciałbym być bardzo precyzyjny, to nie zajmie dużo czasu. Chodziło 

o wypowiedź następującą, to jest cytat z protokołu „Dziękuję ślicznie. Panie 

przewodniczący, szanowna rado, panowie prezydenci. Mam taką rzecz do wyjaśnienia, 

która mnie nurtuje z tejże uchwały z 27 stycznia 2021, gdzie rozprawa w Sądzie 

Administracyjnym w Poznaniu się odbyła i chciałbym, żeby mecenas, który tam nas 

reprezentował powiedział to, co na tej rozprawie zostało powiedziane. Jeżeli nie odpowie, to 

ja powiem, bo tu mam po prostu napisane. Dlatego mówię po prostu wprost, niech powie 

dlaczego tak się stało, że my jesteśmy tu okłamywani? My jako radni nie mieliśmy prawa 

podejmować tej uchwały odnośnie cen na wody opadowe. Nie mieliśmy prawa. Tak orzekł 

Sąd Wojewódzki Administracyjny. Dlatego proszę pana mecenasa Szatkowskiego, żeby po 

prostu wytłumaczył się z tych słów, które powiedział w Sądzie Wojewódzkim, że nie 
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mieliśmy prawa i nie mamy prawa tego na radzie miasta rozpatrywać, tych cen wód 

opadowych. Dlatego ja mam do pana prezydenta taką prośbę, żeby mecenasi, którzy nas 

tutaj doinformowują, mniej oszukiwali nas, bo to wygląda, że oszukują nas ewidentnie i 

wprowadzają nas po prostu w błąd. Dlatego uważam, że zmuszanie Rady Miasta Konina to 

jest na dzień dzisiejszy, to jest omijanie Konstytucji. Dlatego uważam, należy tą sprawę 

wyjaśnić dogłębnie i jestem za tym, żeby ten punkt dzisiaj znieść z sesji obrad.” 

Później nastąpiła wypowiedź pana prezydenta pana Pawła Adamowa i ad vocem 

ponownie pan radny Kubiak powiedział tak, cytuję: „Szanowni państwo. Cały problem 

polega na tym, że albo się nie rozumie, albo coś. Jeżeli mecenas, który na Sesji Rady Miasta 

nam mówił, że ta uchwała jest zgodna z prawem, a jedzie do sądu nas reprezentować 

mecenas Szatkowski i mówi tak: „te uchwały nie miały podstaw prawnych”. Więc o co ja się 

pytam panie prezydencie, kogo my mamy za prawników? On to powiedział, to mecenas 

Szatkowski powiedział w Sądzie WSA i to przecież mam to tu podane, to z sądu mam tu 

podane. Ludzie, my się ośmieszamy. Czy my jako radni musimy być oszukiwani? Jeżeli ta 

uchwała była niezgodna z prawem, to po co myśmy ją procedowali? Dziękuję ślicznie.” 

I tutaj pan przewodniczący Wojdyński miał obawy i dopytywał, czy to jest 

w uzasadnienie wyroku? Na co ponownie pan radny Kubiak odpowiada „No tak. Już 

mówię z którego dnia to jest. W wyroku ... z 30 marca 2022 i tam jest wszystko opisane 

i dlatego się dziwuję, że my jako radni nie mamy pełnych, pewnych informacji. Tylko 

jesteśmy..., kluczymy tak gdzieś po tym, no jak? Moim zdaniem powinniśmy ludziom 

zwrócić te pieniądze, co zapłacili i nie wolno nam więcej razy takich rzeczy podejmować.” 

Koniec cytatu, koniec wypowiedzi pana radnego. 

Szanowni państwo. W odniesieniu do treści panie radny, które pan wygłosił informuję 

pana i państwa wszystkich i oczywiście staje tutaj i zabieram głos zostałem przez pana 

Korytkowskiego upoważniony do wypowiedzenia się w tej kwestii. Chciałbym 

wytłumaczyć całą sytuację, natomiast nie będę się przed państwem tłumaczył, nie 

mam z czego się po prostu tłumaczyć, ponieważ wszystko to, co zostało pod moim 

adresem wypowiedziane to jest oczywista nieprawda. W pierwszej kolejności 

wskazuję, że przed podjęciem Uchwały Nr 476, co nastąpiło na XXXV Sesji Rady Miasta 

Konina 27 stycznia 2021 roku, nie mogłem państwa okłamać, ponieważ na tej sesji 

w ogóle nie zabierałem głosu. Oczywistym jest, że nie można nikogo okłamać skoro 

niczego się nie powiedziało. 

Panie radny przed wygłoszeniem tych absurdalnych tez mógł pan chociaż odsłuchać 

sesję Rady Miasta Konina, a jak szkoda było panu czasu, to mógł pan chociaż 

poświęcić 10 minut, żeby protokół z tej sesji przeczytać i zauważyć, że nie ma mojego 
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nazwiska w tym protokole i żadnego cytatu w wypowiedzi, które mi pan przypisał. To 

po pierwsze. 

Kwestia druga. Kwestia dotycząca wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Poznaniu z dnia 30 marca 2022 roku, sygnatura akt III SA/Po 1608/21. Panie radny 

rozumiem, że to ten wyrok miał pan na myśli. Panie radny, a mam do pana pytanie, 

skąd pan wziął, że to ja akurat byłem pełnomocnikiem Miasta Konina, który 

reprezentował Miasto na rozprawie przed WSA 30 marca 2022 roku? Przecież Miasto 

zatrudnia trzech radców prawnych. Skąd pan wziął, że to byłem akurat ja?” 

Radny Jacek KUBIAK powiedział, cytuję: „Taką otrzymałem informację od jednego 

z prezesów spółdzielni, że to pan ... (głos niewyraźny). Ja może przeczytam, żeby było 

jasno i czytelnie." 

Kontynuując radca prawny Radosław SZATKOWSKI, cytuję: „Dobrze niech pan 

przeczyta, to będzie najprecyzyjniej.” 

Głos zabrał radny Jacek KUBIAK, cytuję: „.. stwierdził w sądzie mecenas Szatkowski, 

że uchwały deszczowe nie mają podstawy prawnej, należy więc się wycofać i naprawić 

skutki, które wprowadziły te uchwały deszczowe, zmuszając Radę Miasta Konin do 

łamania Konstytucji. I to miałem na uwadze, że jeżeli ja dostaję taką informację panie 

mecenasie, że to powinienem powiedzieć i to zrobiłem. Wszystko na ten temat. 

Dziękuję.” 

Ponownie głos zabrał radca prawny Radosław SZATKOWSKI, cytuję: „Panie radny nie 

będę z tym polemizował, bo wypowiedź jest nagrana i wszyscy wiemy, co pan 

powiedział i tak dalej. Odnosił się pan do uzasadnienia wyroku Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego i niech pan teraz nie „odwraca kota ogonem”. 

Szanowni państwo, ponownie jest to wierutna bzdura, nie ja byłem pełnomocnikiem 

Miasta Konina na rozprawie przed WSA w Poznaniu 30 marca 2022 roku. Uwaga, 

pełnomocnikiem Miasta Konina nie był żaden z radców Urzędu Miejskiego w Koninie. 

Sprawę prowadziła kancelaria zewnętrzna i reprezentował tutaj nas radca prawny pan 

Tymoteusz Mądry. Panie radny skoro nie byłem pełnomocnikiem, nie byłem na 

rozprawie, to siłą rzeczy logicznym jest, że nie mogłem niczego wypowiedzieć, a skoro 

niczego nie wypowiedziałem, to niczego nie może być w uzasadnieniu, to jest chyba 

jasne i oczywiste. Powiem panu więcej, ja nigdy nie byłem w Wojewódzkim Sądzie 

Administracyjnym w Poznaniu mimo, że prowadzę tam sprawy. Sprawy w sądach 

administracyjnych odbywają się szanowni państwo na podstawie badania 

dokumentów i nie trzeba jeździć na te rozprawy, to kolejna sprawa. 
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Teraz najciekawsze w sprawie jest to, że szanowni państwo, państwo radni, żebyście 

mnie dobrze zrozumieli. Za zgodą obu stron postępowania, czyli z jednej strony 

skarżącej Konińskiej Spółdzielni Mieszkaniowej i z drugiej strony organu, czyli Miasta 

Konina rozprawa ta odbywała się w trybie uproszczonym, żeby było szybciej 

rozstrzygnięcie. Tryb uproszczony oznacza, że posiedzenie obyło się w trybie 

posiedzenia niejawnego, a posiedzenie niejawne jak sama nazwa wskazuje odbywa się 

bez udziału stron i bez udziału ich pełnomocników. 

Panie radny nie wiem dlaczego pan to zrobił, nie wiem dlaczego pan te bzdury 

wygłosił, ja nie wiem, co panem kieruje, czy sam pan to wymyśla, czy ktoś to panu 

pisze, to nie ma żadnego znaczenia. Pomówił mnie pan, zniesławił mnie pan, oczernił 

mnie pan, naruszył pan moje dobra osobiste, a przede wszystkim fałszywie mnie pan 

oskarżył, zrobił pan to na sesji, publicznie, przed kamerą, do mikrofonu, przy pomocy 

środków masowego przekazu, a co najgorsze w obecności mojego mocodawcy. 

Panie radny informuję pana, że będę bronił swojego dobrego imienia. Dziękuję.” 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI, cytuję: „Dziękuję panu radcy prawnemu 

za wyjaśnienie. Zgłosił się pan radny Marek Cieślak, udzielam głosu.” 

Głos zabrał radny Marek CIEŚLAK, cytuję: „Ja bym chciał dokończyć pewien ten 

wątek, ponieważ jak sami państwo wiecie w tej kadencji radny Jacek Kubiak dość 

często posługuje się takimi właśnie informacjami, półprawdami, mówi że coś posiada 

w rodzaju Tymińskiego, że ma teczkę, że tam są informacje. I właśnie w związku z tym 

trzeba to teraz już dokończyć, tę sprawę, a ona jest istotna, bo sami państwo widzicie 

do czego doprowadza pan radny publicznie, pomawia osobę, która jest zaufania 

publicznego, bardzo ważna w Urzędzie Miejskim, to jest radca prawny i jeżeli to będzie 

bez konsekwencji, to pan Jacek Kubiak będzie takie rzeczy robił non stop. Jeżeli pan 

radny, bo dokończmy ten wątek, który powiedział pan mecenas i to jest w protokole, 

stwierdził, że ma to w uzasadnieniu, ma dokumenty w teczce, to niech pokaże nam 

teraz przed Radą właśnie ten dokument, na który się powołuje. Dokończmy panie 

radny ten wątek i proszę, żeby pan przedstawił Radzie właśnie dokument, na który się 

pan powołał, żebyśmy my wreszcie zobaczyli, na ile jest pan wiarygodny w tym, co 

wypowiada, a wiemy, że przez parę lat tutaj robisz pan bardzo często takie wycieczki 

i w stosunku do Urzędu, do urzędników, do innych osób, że mam jakiś dokument, 

użyje go i tylko są takie konfabulacje z pana strony. 

Proszę o przedstawienie dokumentu, na który się pan ostatnio powołał, można 

powiedzieć pomawiając to, co przedstawia teraz pan radca, na jaki dokument się pan 

powołał? Ja przynajmniej chciałbym się z nim zapoznać, bo dla mnie radca prawny 

powinien być „czysty jak łza”, a pan go „obrzucił błotem”. Proszę o dokument.” 
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Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI, cytuję: „Dziękuję panu radnemu 

Cieślakowi. Zresztą jak pan uważnie słuchał, to pan radny Jacek Kubiak mówił tutaj 

teraz, że on miał informacje od prezesa spółdzielni, którą tu zacytował przed chwilą 

i na tą informację się powołał. Udzielam głosu panu radnemu Jackowi Kubiakowi.” 

Głos zabrał radny Jacek KUBIAK, cytuję: „... ja nie będę mówił co pan robi, co, gdzie, 

jak. Ja tylko mam dokumenty na takie sprawy, które wyjdą, jak pan mecenas będzie 

chciał, to ja mu pokażę, nie panu. To wszystko na ten temat.” 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI, cytuję: „Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, 

udzielam głosu panu radcy prawnemu.” 

Głos zabrał radca prawny Radosław SZATKOWSKI, cytuję: „Ja już tylko króciutko. 

Szanowni państwo. W uzasadnieniu do wyroku WSA w Poznaniu z 30 marca 2022 

roku, ja je przeczytałem w odróżnieniu od pana radnego. Na 22 stronach uzasadnienia 

nie pada moje nazwisko, nigdzie nie pada nazwisko mecenasa Mądrego, 

w uzasadnieniu w ogólnie nie pada żadne nazwisko żadnego pełnomocnika, ani 

Miasta Konina, ani drugiej strony. Dziękuję.” 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI, cytuję: „Nie widząc zgłoszeń stwierdzam, 

że protokół, do którego nie wniesiono zastrzeżeń i poprawek uważa się za przyjęty, 

o czym stanowi zapis § 34 punkt 7 Statutu Miasta Konina. 

Przypominam również państwu, że zgodnie z obowiązującymi przepisami protokoły 

obrad są umieszczane w Biuletynie Informacji Publicznej.” 

3. Sprawozdanie z pracy Prezydenta Miasta Konina w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Przystępujemy do 

kolejnego punktu porządku obrad, to sprawozdanie z pracy Prezydenta Miasta Konina 

w okresie międzysesyjnym. 

Treść sprawozdania z pracy Prezydenta Miasta Konina państwo radni otrzymali drogą 

elektroniczną. 

Czy ktoś z państwa chce zabrać głos? Zgłosił się pan prezydent Piotr Korytkowski, 

udzielam głosu.” 

Głos zabrał Prezydent Miasta Konina Piotr KORYTKOWSKI, cytuję: „Wysoka Rado, 

panie przewodniczący. Ja troszeczkę w odmiennej atmosferze chciałbym, żebyśmy 

w tej chwili zwrócili uwagę na to, co się dzieje na sesji. Otóż szanowni państwo mamy 

dzisiejszą sesję ważną dla naszego miasta, ważną dla wszystkich służb Prezydenta 
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Miasta Konina i również dla niego, będziemy mówili o budżecie, ale chciałbym, 

żebyśmy zwrócili uwagę na jedną rzecz. Osobą, która moim zdaniem jest jedną z osób, 

która zna najlepiej budżet miasta Konina jest pani Iwona Kawałkiewicz kierownik 

Wydziału Budżetu, która niestety, muszę to powiedzieć, za chwileczkę będzie kończyła 

swoją karierę zawodową w Urzędzie, a jest to niebagatelna ilość lat szanowni państwo. 

Pani Iwona Kawałkiewicz pracuje w naszym urzędzie od 44 lat. Proszę państwa dlatego 

pozwoliłem sobie wspólnie z panią skarbnik, ale i myślę, że przedstawiciele Rady 

Miasta Konina podzielą również tę chęć złożenia pani życzeń i podziękowania za te 

lata pracy. Proszę o nas pamiętać i mieć na uwadze zawsze to, że zawsze pozytywną 

opinię o pani, pani Iwono mieliśmy, każdorazowy prezydent, bo ich troszeczkę 

podczas pracy pani w naszym Urzędzie było, więc bardzo dziękujemy i na pani ręce 

stosowne podziękowania w formie pisemnej, kwiaty, ale i również prezenty, gadżety 

Miasta, które będą przypominały pani o Urzędzie.” 

Przewodniczący rady powiedział, cytuję: „Myślę, że będę wyrazicielem całej rady 

i przyłączamy się do tych podziękowań i życzeń.” 

Nie było zgłoszeń i uwag do sprawozdania. 

Wobec tego przewodniczący rady poinformował, że rada przyjęła sprawozdanie 

z pracy Prezydenta Miasta Konina w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

4. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla miasta Konina za 2022 rok. 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Kolejny punkt porządku 

to rozpatrzenie sprawozdania z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Konina za 

2022 rok. Sprawozdanie państwo radni otrzymali drogą elektroniczną. Było ono 

również przedmiotem rozpatrywania na posiedzeniu Komisji Rodziny i Spraw 

Społecznych, wobec tego proszę o przedstawienie wypracowanej opinii pana 

wiceprzewodniczącego Komisji Rodziny i Spraw Społecznych Wiesława Wanjasa, 

udzielam głosu.” 

Głos zabrał wiceprzewodniczący Komisji Rodziny i Spraw Społecznych Wiesław 

WANJAS, cytuję: „W dniu wczorajszym, czyli 27 czerwca 2023 roku na posiedzeniu 

Komisji Rodziny i Spraw Społecznych było omawiane coroczne sprawozdanie 

z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
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Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Konina za 2022 rok. Ja króciutko tylko 

chciałbym parę słów powiedzieć na temat tego sprawozdania, ponieważ ono 

kosztowało dość dużo pracy, bo jest takim dokumentem dość obszernym. A więc chcę 

powiedzieć, że wydatkowano w 2022 roku na realizację tego programu kwotę 

2.634.265 zł, że program realizowany był przez dwadzieścia trzy organizacje 

pozarządowe oraz Urząd Miejski. Główne cele tego programu, to promocja zdrowego, 

wolnego od środków uzależniających stylu życia, zmniejszanie rozmiaru aktualnie 

istniejących problemów alkoholowych i narkotykowych, zapobieganie powstawaniu 

nowych niekorzystnych problemów społecznych wynikających z zażywania środków 

uzależniających zwłaszcza przez dzieci i młodzież oraz zwiększenie zasobów 

niezbędnych do radzenia sobie z już występującymi problemami. 

Po omówieniu tego sprawozdania Komisja Rodziny i Spraw Społecznych – 

jednomyślnie 6 głosami „za” przyjęła sprawozdanie.” 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 

Do sprawozdania radni nie mieli uwag. 

Wobec tego przewodniczący rady poinformował, że Rada Miasta Konina rozpatrzyła 

i przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Konina za 2022 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

5. Raport o stanie Miasta Konina za rok 2022: 

a) przedstawienie Raportu przez Prezydenta Miasta Konina; 

b) debata nad Raportem o stanie Miasta Konina za rok 2022; 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Konina wotum zaufania (druk nr 983). 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Następny punkt 

porządku obrad to Raport o stanie Miasta Konina za rok 2022. W tym punkcie 

zajmiemy się Raportem o stanie Miasta Konina za rok 2022. Pan prezydent przedstawi 

Raport, następnie odbędziemy debatę i podejmiemy uchwałę w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Konina wotum zaufania. 

Szanowni Państwo! 

Art. 28aa. 1. Wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie 

gminy. 
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2. Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, 

w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu 

obywatelskiego. 

3. Rada gminy może określić w drodze uchwały szczegółowe wymogi dotyczące 

raportu. 

4. Rada gminy rozpatruje raport, o którym mowa w ust. 1, podczas sesji, na której 

podejmowana jest uchwała rady gminy w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 

absolutorium wójtowi. Raport rozpatrywany jest w pierwszej kolejności. 

Nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę.  

5. W debacie nad raportem o stanie gminy radni zabierają głos bez ograniczeń 

czasowych. 

6. W debacie nad raportem o stanie gminy mieszkańcy gminy mogą zabierać głos. 

7. Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w trybie określonym w ust. 6, składa 

do przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie, poparte podpisami: 

1) w gminie do 20 000 mieszkańców – co najmniej 20 osób; 

2) w gminie powyżej 20 000 mieszkańców – co najmniej 50 osób. 

Informuję, że do dnia 27 czerwca bieżącego roku nie wpłynęło do mnie żadne takie 

zgłoszenie. 

8. Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana 

została sesja, podczas której ma być przedstawiany raport o stanie gminy. Mieszkańcy 

są dopuszczani do głosu według kolejności otrzymania przez przewodniczącego rady 

zgłoszenia. Liczba mieszkańców mogących zabrać głos w debacie wynosi 15, chyba że 

rada postanowi o zwiększeniu tej liczby. 

9. Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy rada gminy przeprowadza 

głosowanie nad udzieleniem wójtowi wotum zaufania. Uchwałę o udzieleniu wójtowi 

wotum zaufania rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego 

składu rady gminy. Niepodjęcie uchwały o udzieleniu wójtowi wotum zaufania jest 

równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu wójtowi wotum zaufania. 

Tyle na ten temat mówi ustawa. 

Zanim przystąpimy do debaty nad Raportem o stanie Miasta Konina za rok 2022 

udzielam głosu Prezydentowi Miasta Konina panu Piotrowi Korytkowskiemu.” 

a) przedstawienie Raportu przez Prezydenta Miasta Konina 

Głos zabrał Prezydent Miasta Konina Piotr KORYTKOWSKI, cytuję: „Wypełniając 

obowiązek ustawowy przedstawiłem państwu w terminie, czyli do 31 maja bieżącego 

roku Raport o stanie miasta za rok 2022. Staraliśmy się łącznie ze współpracownikami 
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z Urzędu Miejskiego, aby zawrzeć w tym dokumencie najważniejsze rzeczy, które 

wydarzyły się w 2022 roku. Również biorąc pod uwagę państwa sugestie dotyczące 

tego, co w tym raporcie powinno mieć miejsce. 

Więc w raporcie przedstawiono to, co udało się zrobić, ale i czego nie zrealizowaliśmy. 

W ludzkiej pamięci odnotowują się raczej mocniej te negatywne zjawiska, dlatego 

raport pozwala zbalansować stan wiedzy, poprzez przywoływanie wszystkich inicjatyw. 

Konin jest bowiem miastem, w którym dzieją się fantastyczne rzeczy. Jednak nie 

zawsze jest tak, jakbyśmy sobie tego życzyli. Wiele spraw, inicjatyw utrudniła sytuacja 

w polskiej gospodarce, szalejąca inflacja, czy problemy z dostawami różnego rodzaju 

materiałów. Jesteśmy też w ostatnich latach dość mocno doświadczani przez los – 

najpierw musieliśmy mierzyć się z pandemią COVID-19, a w 2022 roku nałożono na 

nas obowiązek, ale i taką ludzką potrzebę udzielania pomocy uchodźcom wojennym 

z Ukrainy. To zupełnie nowe doświadczenia, z którymi żaden samorząd w Polsce nie 

miał dotychczas do czynienia. Myślę, że poradziliśmy sobie z nimi, dlatego tak ważne 

jest, by mówić o Koninie jak o wspólnocie mieszkańców, z której powinniśmy być 

dumni. Szanowni państwo ja jestem z tego dumny. 

Dziękuję mieszkańcom za wszelkie inicjatywy na rzecz miasta, za to, że ich miejscem 

na Ziemi stało się nasze miasto. Radnym dziękuję za merytoryczną dyskusję, 

współpracownikom z instytucji miejskich, ze spółek, z urzędu dziękuję za tą wspólną 

w roku minionym i czekam na dalszą dobrą współpracę bieżącą w kolejnym roku. 

Na początek parę statystyk. Stopa bezrobocia w Koninie zgodnie z danymi 

Powiatowego Urzędu Pracy wyniosła na koniec 2022 roku 5,6%, co oznacza spadek 

odsetka osób bezrobotnych w mieście o 0,5% w stosunku do 2021 roku. W rankingu 

powiatów województwa wielkopolskiego Konin zajmuje 7. miejsce pod względem 

poziomu stopy bezrobocia. 

Stan zatrudnienia w Urzędzie Miejskim w Koninie na 31 grudnia 2022 roku wyniósł 

358 osób, jest to 356,25 etatu, co w porównaniu ze stanem zatrudnienia na koniec 

2021 roku daje zmniejszenie liczby etatów o 6,25 etatu. 

W 2022 roku rada jako organ stanowiący podjęła 190 uchwał. Radni złożyli 

12 interpelacji, 136 wniosków oraz 8 zapytań międzysesyjnych. 

Prezydent wydał 192 zarządzenia jako organ gminy i 28 zarządzeń jako kierownik 

urzędu, udzielił 549 pełnomocnictw pracownikom urzędu i jednostek organizacyjnych 

miasta do działania w jego imieniu, zawarł 818 umów, objął honorowym patronatem 

62 wydarzenia organizowane na terenie miasta i regionu. 
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W 2022 roku przeprowadzono 9 audytów zapewniających i mających na celu 

dostarczenie niezależnej i obiektywnej oceny kontroli zarządczej, 6 czynności 

sprawdzających, służących ocenie sposobu wdrożenia i skuteczności zrealizowanych 

zaleceń z poprzednich audytów i 2 czynności doradcze, służące usprawnieniu 

funkcjonowania urzędu i jednostek organizacyjnych.  

W 2022 roku pracownicy Urzędu Miejskiego w Koninie przeprowadzili łącznie 

228 kontroli, w tym 184 zewnętrznych i 15 wewnętrznych oraz dodatkowo 18 kontroli 

doraźnych i 11 kontroli poza planem. 

Kluczowe projekty realizowane przez Konin, to między innymi łącznie ich było 89, 

w tym: 26 projektów z dofinansowaniem ze środków europejskich lub funduszy EOG 

i funduszy norweskich, 49 projektów z dofinansowaniem ze środków krajowych, 

13 projektów z dofinansowaniem mieszanym, tutaj były środki europejskie, z fundusze 

EOG, fundusze norweskie oraz budżet państwa. Wkład własny jest ponoszony 

w 47 projektach, natomiast 41 projektów jest finansowanych w 100% ze środków 

zewnętrznych. Łączna wartość realizowanych 88 projektów to 318.878.327,85 zł, 

w tym dofinansowanie: 242.464.329,61 zł, a wkład własny: 76.413.998,24 zł.  

W 2022 roku złożono 62 wnioski o dofinansowanie ze środków pozabudżetowych: 

41 wniosków zostało rozpatrzonych pozytywnie m.in. MOPR – 9 wniosków, MBP – 

8 wniosków, Wydział Oświaty – 6 wniosków, Wydział Rozwoju i Inwestycji – 

5 wniosków. 

12 wniosków rozpatrzono negatywnie, 9 wniosków jest w trakcie oceny. 

Najważniejsze projekty kluczowe to:  

 „Zielone Korytarze Miejskie – Klimatyczne Przebudzenie w Koninie”. Projekt 

realizowany jest w ramach Programu „Środowisko, Energia i Zmiany Klimatu”, 

dofinansowany ze środków MF EOG 2014-2021 oraz z budżetu państwa. 

 „Generator Miejskiej Energii Źródłem Sukcesu Konina” finansowany ze środków 

Norweskiego Mechanizmu Finansowego 2014-2021 oraz z budżetu państwa, 

realizowany w ramach Programu „Rozwój Lokalny”. 

 „Rozbudowa Systemu Wodociągowo - Kanalizacyjnego – Etap IV” dofinansowanego 

z Polskiego Ładu Program Inwestycji Strategicznych - Edycja I – prace nad realizacją 

trwają od 7 października 2022 roku. Zadanie polega na przygotowaniu 

dokumentacji technicznej oraz budowie kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej 

w 6 rejonach Konina:  

Rejon I - Budowa kanalizacji sanitarnej w ulicy Kanałowej i ulicy Rybackiej obręb 

Gosławice w Koninie. 

Rejon II - Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ulicy Sulańskiej w Koninie. 
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Rejon III - Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej dla osiedla Łężyn 

w Koninie. 

Rejon IV - Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej dla osiedla 

Międzylesie Zachód w Koninie. 

Rejon V - Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ulicy Grójeckiej i ulicy Strażackiej 

w Koninie. 

Rejon VI - Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w ulicy Józefa 

Piłsudskiego i ulicy Armii Krajowej w Koninie. 

 „Miasto Konin – Opracowanie Dokumentacji w Ramach Wsparcia Rozwoju Miast 

POPT 2014-2020” – to kolejny projekt współfinansowany ze środków Unii 

Europejskiej, w ramach Funduszu Spójności w ramach Programu Operacyjnego 

Pomoc Techniczna 2014-2020 oraz z budżetu państwa. 

 „Przebudowa Stadionu im. M. Paska w Koninie przy ulicy Dmowskiego”. 

 Realizacja prac budowalnych mających na celu ochronę, zachowanie oraz 

zabezpieczenie zabytkowego „Domu Zemełki” w Koninie. 

Kolejny obszar - kultura w Koninie. Mamy program rozwoju kultury w Koninie a co się 

działo w 2022 roku? Miasto przystąpiło do opracowania Programu Rozwoju Kultury 

w Koninie na lata 2023-2030, który ma bezpośredni związek z kierunkiem rozwoju 

miasta określonym w „Strategii Rozwoju Konina. Plan 2020-2030 Konin. Zielone Miasto 

Energii”. Program Rozwoju Kultury na lata 2023-2030 został przygotowany w ramach 

projektu pn. „Miasto Konin - opracowanie dokumentacji w ramach wsparcia rozwoju 

miast POPT 2014-2020” finansowanego ze środków Unii Europejskiej, w ramach 

Funduszu Spójności w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020 

i ze środków budżetu państwa. Na realizację zadania przeznaczono kwotę 68.880 zł. 

Najważniejsze wydarzenia jakie odbyły się w naszym mieście w minionym roku to:  

 Koncert Reprezentacyjnego Zespołu Artystycznego Wojska Polskiego, 

 42. Międzynarodowy Dziecięcy Festiwal Piosenki i Tańca, w który wzięło udział 2500 

młodych artystów z Polski i zagranicy. Nadmienię, że w tym roku pobiliśmy kolejny 

rekord i było tych dzieci 2700, 

 Dni Konina dwudniowa impreza podczas której wystąpili: Cleo, Dawid Kwiatkowski, 

Grubson i Piersi, 

 II Festiwal Teatrów „Otwórz okno na kulturę” – wydarzenie, które myślę bardzo 

mocno sprawdziło się w przestrzeni miasta Konina. Tutaj współpracujemy ze 

spółdzielniami mieszkaniowymi. Jest to otwarty charakter brania udziału 

w przedstawieniach w mieście przez widownię, 

 COOL!TURALNY WEEKEND – dwudniowe letnie wydarzenie muzyczne na Bulwarze 

Nadwarciańskim, 
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 Sztuka nas szuka – czwarty sezon wielkoformatowej wystawy na przystankach 

MZK.  

Sport w Koninie. W 2022 roku wydatki z budżetu miasta na kulturę fizyczną wyniosły 

ponad 17 000 000 zł i były o ponad 3.500.000 zł wyższe w stosunku do roku 

poprzedniego.  

Najważniejsze wydarzenia sportowe to: #Włącz_się_w_SPORT, w której zachęcaliśmy 

mieszkańców do aktywnego włączania się w sport i rekreację poprzez m.in.: spływy 

kajakowe #Złap_za_wiosło!, Cykl Turniejów Siatkówki Plażowej o Puchar Prezydenta 

Miasta Konina oraz otwarte treningi i zajęcia sportowe podczas ogólnopolskiego 

wydarzenia Fundacji Zwalcz Nudę w ramach Narodowego Dnia Sportu. 

Już po raz 16. na błoniach przy Wale Tarejwy odbyły się zawody konne. Zawody 

Jeździeckie Konin Cup, organizowane w ramach Dni Konina 2022, zgromadziły one 

100 uczestników. Natomiast ponad 350 zawodników stanęło na starcie 

24. Ogólnopolskiego Biegu Milowego Słupa oraz V Marszu z kijkami w Koninie. Miasto 

Konin gościło również po raz trzeci uczestników imprezy Samsung River Triathlon 

Series.  

Polityka senioralna. Uchwałą Nr 841 Rady Miasta Konina z dnia 30 listopada 2022 roku 

przyjęto do realizacji Politykę Senioralną dla Miasta Konina na lata 2022-2030, na jej 

opracowanie przeznaczono 30 000,00 zł. 

Pomoc społeczna. Przekazano dwie dotacje na zadanie: świadczenie usług 

opiekuńczych w domu podopiecznego na terenie miasta Konina dla zarządzającego 

rejonowego Polskiego Czerwonego Krzyża w Koninie na ogólną kwotę 1.912.226,20 zł 

w ramach zadania objęto pomocą 246 osób. 

Miasto Konin zleciło w ramach otwartych konkursów ofert realizację dwóch zadań: 

prowadzenie noclegowni i schroniska dla bezdomnych kwota dotacji 360 tys. zł. 

Skorzystały z tej pomocy 92 osoby, następnie prowadzono ogrzewalnie dla 

bezdomnych kwota dotacji 60 tys. zł. Skorzystało 41 osób. Realizatorem tych zadań był 

zarząd rejonowy PCK w Koninie. 

Z końcem roku 2022 w tradycyjnej formie przestały funkcjonować: Konińska Karta 

Rodziny 3+ i Konińska Karta Seniora, które od 1 stycznia 2023 roku zastąpiła Konińska 

Karta Mieszkańca. W minionym roku 411 rodzin odebrało Konińską Kartę Rodziny 3+, 

a po Konińską Kartę Seniora zgłosiło się 628 osób. Rada Miasta Konina w grudniu 

podjęła uchwały o zmianie w Programach: KKR3+ i KKS wydłużając ważność tych kart 

do końca maja 2023 roku, tak aby mieszkańcy mieli czas na wyrobienie Konińskiej 
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Karty Mieszkańca. Ponadto Wielkopolską Kartę Rodziny 3+ odebrało 101 rodzin, 

a Kartę Dużej Rodziny 1439 osób.  

Program Konińskiej Karty Mieszkańca. Urząd Miejski w Koninie na podstawie Uchwały 

Nr 710 Rady Miasta Konina z 23 lutego 2022 roku przystąpił do przygotowania, 

opracowania i wdrożenia Programu Konińskiej Karty Mieszkańca.  

Karta skonsolidowała dwie konińskie karty: Seniora i Rodziny 3+, które w nowej karcie 

stały się pakietami i wraz z pakietem mieszkańca oferują zniżki na usługi i produkty. 

W listopadzie została podpisana umowa z Miejskim Zakładem Komunikacji w Koninie 

na prowadzenie Autoryzowanego Punktu obsługi Programu Konińskiej Karty 

Mieszkańca w Centrum Obsługi Pasażerów przy ulicy Dworcowej 6 w Koninie. 

W punkcie przyjmowane i rozpatrywane są wnioski o wydanie Konińskiej Karty 

Mieszkańca. Budynek dostosowany jest do obsługi osób z niepełnosprawnościami. 

Oświata i wychowanie. Informacje podstawowe dotyczące bazy szkół, przedszkoli 

i placówek oświatowych.  

W mieście Konin mamy 18 przedszkoli, 11 szkół podstawowych, 8 szkół 

ponadpodstawowych (3 samodzielne i 5 zespołów szkół), 6 placówek oświatowych. 

Uzupełnieniem tej oferty są przedszkola, szkoły i placówki niepubliczne: 5 przedszkoli, 

2 punkty przedszkolne, 25 szkół i 1 placówka.  

W 2022 roku do szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Miasto 

Konin uczęszczało ogółem 15 675 uczniów, w tym: do przedszkoli – 2 555 dzieci, do 

szkół podstawowych – 5 647 uczniów, do szkół ponadpodstawowych – 7 473 uczniów. 

Informacje szczegółowe macie państwo również podane na slajdach. 

Środowisko i przyroda. Dotacje. W oparciu o Uchwałę Nr 518 z dnia 24 marca 2021 

roku Rady Miasta Konina w 2022 roku przyznano dotacje na kwotę ogółem 

304.646,00 zł, co umożliwiło dotowanym na zmianę systemu ogrzewania poprzez 

wymianę 61 kotłów węglowych na paliwo stałe na: 23 piece gazowe, 7 podłączeń do 

sieci ciepłowniczej, zainstalowanie 28 pomp ciepła oraz 3 ogrzewania elektryczne.  

Jednocześnie Miasto realizuje ogólnopolski Program „Czyste powietrze”. W 2022 roku 

mieszkańcy Konina złożyli w ramach tego programu 41 wniosków o dofinansowanie 

do wymiany źródła ogrzewania, na łączną kwotę 1 530 932,80 zł. 

Na podstawie Uchwały Nr 445 Rady Miasta Konina z dnia 25 listopada 2020 roku 

podpisano i zrealizowano 30 umów dotacji na łączną kwotę 118.439,05 zł, co pozwoliło 

na zainstalowanie 12 zbiorników retencyjnych naziemnych i 18 zbiorników 

retencyjnych podziemnych, w których można zgromadzić łącznie 110,605 m3 wody 

opadowej. 



17 

Zieleń miejska. Urządzanie, pielęgnacja i porządkowanie terenów zieleni to zadania, 

na które przewidziano w roku 2022 środki w wysokości 3.454.784,09 zł. 

W 2022 roku ze środków budżetu Miasta Konina wykonano dwa skwery zieleni. 

W ramach zadania opracowano dokumentację projektowo-kosztorysową oraz 

zrealizowano: 

 skwer przy ulicy Sosnowej 5 „Motyli ogród” o łącznej powierzchni 1630 m2; 

 skwer przy ulicy Zakole 1-3 „Ogród Suchego Potoku” o łącznej powierzchni 

1635 m2. 

Gospodarka nieruchomościami. Wartość mienia komunalnego Miasta Konina na dzień 

31 grudnia 2022 roku wynosiła 1.523.176.895,27 zł brutto i była wyższa 

o 64.053.980,25 zł od wartości na 31.12.2021 roku 1.459.122.915,02 zł i stanowi to 

wzrost wartości mienia komunalnego o 4,39%. 

Na wartość mienia składały się: 

1.168.457.345,07 zł - majątek trwały w jednostkach organizacyjnych Miasta, 

11.783.058,13 zł - środki trwałe w budowie (inwestycje w toku), 

342.936.492,07 zł - udziały Miasta w spółkach prawa handlowego. 

Sprzedaż i kupno nieruchomości: ogółem Miasto sprzedało w drodze przetargu działki 

o łącznej powierzchni ponad 14 ha na łączną kwotę 7.064.530,00 zł, natomiast 

zakupiło działki o łącznej powierzchni 2,395 ha za kwotę 1.074.110,00 zł. 

Miasto sprzedało 37 lokali mieszkalnych na rzecz ich najemców. Po uwzględnieniu 

przysługującej najemcom bonifikaty wpływy z tego tytułu to 1.239.179,42 zł oraz 

633,45 zł z tytułu związanego z użytkowaniem wieczystym gruntu. 

Polityka mieszkaniowa. Według stanu na dzień 31.12.2022 roku mieszkaniowy zasób 

Miasta Konina wynosił 1719 lokali mieszkalnych o łącznej powierzchni użytkowej 

69.248,74 m2, z tego: 954 lokali o powierzchni użytkowej 37.565,92 m2 

w 106 budynkach komunalnych, 760 lokali o powierzchni użytkowej 31.497,28 m2 

w 140 budynkach wspólnot mieszkaniowych, w których Miasto posiada udziały, 

5 lokali ze spółdzielczym własnościowym prawem do lokalu w zasobach Konińskiej 

Spółdzielni Mieszkaniowej o łącznej powierzchni użytkowej 185,54 m2. Na listach osób 

uprawnionych do przydziału lokalu z zasobów Miasta Konina w 2022 roku oczekiwało 

łącznie 219 osób/rodzin, w tym: na liście mieszkaniowej wynajem komunalny 

69 osób/rodzin, na liście socjalnej (najem socjalny lokalu) 150 osób/rodzin. 

Miejskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Koninie (spółka 

przypomnę ze 100-procentowym udziałem Miasta Konin) zrealizowało zadanie 
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pn. „Budowa trzech budynków mieszkalnych wielorodzinnych z parkingiem 

i infrastrukturą techniczną w Koninie, na działce nr 1060 obręb Starówka – Etap II i III”. 

Inwestycja została zakończona w lutym 2022 roku. W wyniku przedsięwzięcia powstało 

łącznie 100 lokali mieszkalnych na wynajem. 

Miejskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego sp. z o.o. w Koninie, z udziałem 

Miasta, przystąpiło do realizacji zadań pod nazwą: „Budowa budynku mieszkalnego 

wielorodzinnego z parkingiem i infrastrukturą techniczną Dom Seniora w Koninie”. 

Następnie budowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego wraz z infrastrukturą 

techniczną przy ulicy Obrońców Westerplatte w Koninie”. Wczoraj mieliśmy oddanie 

do użytku tejże inwestycji. Od wczoraj ten budynek ma mieszkańców. Następnie 

„Rewitalizacja Starówki - budowa budynków mieszkalnych wielorodzinnych pomiędzy 

ulicą Wodną a Grunwaldzką w Koninie”. 

Drogowe wydatki inwestycyjne. Na rok 2022 zaplanowano realizację 23 zadań 

inwestycyjnych. Plan wydatków inwestycyjnych po zmianach to kwota 6.994.932,21 zł, 

z czego wydatkowano 5.940.584,24 zł. 

W kwocie planu oraz wykonania wydatków mieszczą się m.in. inwestycje drogowe 

częściowo sfinansowane: ze środków funduszy europejskich, Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego - „Stworzenie zintegrowanego systemu 

komunikacji publicznej na terenie K OSI – etap III”. Ogólna wartość dofinansowania dla 

części realizowanej przez ZDM wyniosła 381 023,03 zł. Wartość wkładu Miasta Konin 

to kwota 340 273,04 zł. W ramach zadania Zarząd Dróg Miejskich zrealizował 

przebudowę ciągów pieszych na ciągi pieszo-rowerowe. 

Drugi zasób to Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg: „Przebudowa Alei 1 Maja w Koninie 

w zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu”, kwota dofinansowania: 97.520,00 zł.  

Ze środków Konińskiego Budżetu Obywatelskiego, choć jest to budżet miasta Konina 

dokończenie Nadwarciańskiej Ścieżki Rekreacyjnej. Wydatkowane środki to kwota 

19.065,00 zł (opracowano tutaj dokumentację projektowo-kosztorysową). 

W badanym okresie na sfinansowanie inwestycji drogowych zaplanowano również 

środki z Funduszy Norweskich: Generator miejskiej energii źródłem sukcesu Konina – 

zadanie jest w trakcie realizacji, wydatki przeniesiono z roku 2022 na rok 2023. 

W ramach realizacji zadań statutowych ZDM w Koninie zarządza majątkiem o wartości 

594.049.977,95 zł. 

Współpraca z NGO. W 2022 roku łączna kwota dotacji udzielonych z budżetu miasta 

na realizację programu wyniosła 9.312.949,00 zł. Całkowita wartość zrealizowanych 

zadań, uwzględniając wkład własny NGO oszacowana została na kwotę 
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11.075.824,92 zł. Realizowanych było łącznie 112 zadań w 11 obszarach pożytku 

publicznego. Największą pulę środków przeznaczono na projekty z zakresu: pomocy 

społecznej, wspierania i upowszechniania sportu, przeciwdziałania uzależnieniom 

i patologiom społecznym oraz działalności na rzecz osób niepełnosprawnych. 

Koniński Budżet Obywatelski. Od 1 do 31 marca 2022 roku przyjmowane były wnioski 

w ramach „Konińskiego Budżetu Obywatelskiego” na rok 2023. W tym czasie trwała 

również kampania promocyjna wniosków. Rezultatem kampanii było przyjęcie 

89 wniosków złożonych przez mieszkańców Konina. Z 89 wniosków 21 wniosków 

zostało zweryfikowanych negatywnie lub zostały one wycofane przez wnioskodawców. 

59 wniosków zostało ocenionych pozytywnie w ramach tzw. „zadań małych” i tak 

zwanych „zadań dużych”. 

Pula środków przeznaczonych na realizację w ramach „Konińskiego Budżetu 

Obywatelskiego” na 2023 rok to 3.092.000,00 zł. 

Głosujący do wyboru mieli 12 dużych projektów i 56 małych. Na terenie Konina 

utworzono 4 Lokalne Punkty Wyborcze. Podczas głosowania, które odbywało się 

w dniach od 5 do 18 września 2022 roku, głosowało łącznie 6799 osób, w tym: 

w Lokalnych Punktach Wyborczych – 193, a przez Internet – 6606. 

Do Konińskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 rok złożono ogółem 89 wniosków. 

Dodatkowo przedłożyłem pod głosowanie Radzie Miasta Konina, propozycję dodania 

do realizacji dwóch zadań, na co Rada wyraziła zgodę a były to projekty: 

Dokończenie Nadwarciańskiej ścieżki rekreacyjnej – kwota 550 000,00 zł. 

Ratujące życie automatyczne defibrylatory dla mieszkańców Konina – kwota 

99.800,00 zł. 

Pomoc uchodźcom z Ukrainy, to jest coś, co powiedziałem spadło na nas 

niespodziewanie, natomiast był to bardzo duży obszar, który angażował i również 

naszych mieszkańców, ale i urząd, jednostki organizacyjne miasta.  

Zbiórki darów i transporty humanitarne. Pierwsze działania związane były przede 

wszystkim z organizacją zbiórek żywności i odzieży dla uchodźców. Wyznaczony został 

koordynator z Miejskiego Centrum Zarządzania Kryzysowego do kontaktów 

z organizatorami zbiórek. Koordynator był do ich dyspozycji, w razie potrzeby 

zapewniał transport darów, odpowiadał za miejskie magazyny. Miasto wyznaczyło dwa 

magazyny, w których zbierano niezbędne artykuły.  

Miasto udzielało stałego wsparcia dla „Miejsca Dobra” społecznej inicjatywy 

zorganizowanej w dawnym klubie Hutnik.  
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Jednym z pierwszych miejsc, gdzie rozpoczęły się zbiórki, była Miejska Biblioteka 

Publiczna im. Zofii Urbanowskiej (MBP). W ciągu roku prowadzono zbiórki odzieży, 

najpotrzebniejszych rzeczy oraz książek w języku ukraińskim dla Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Koninie (MBP) i książek w języku polskim, które były wysyłane do 

bibliotek w Ukrainie. 

W 2022 roku zrealizowano w bibliotece 3 projekty przeznaczone dla uchodźców 

ukraińskich. Odbyły się 274 działania skierowane do uchodźców z Ukrainy: imprezy, 

warsztaty, spotkania, lekcje języka polskiego, w których wzięło udział 

1832 uczestników. 

Urzędnicy, szkoły, przedszkola, placówki, instytucje miejskie uczestniczyły w akcjach 

„Jeden produkt”, których celem było zebranie potrzebnych produktów o długim 

terminie ważności dla „Miejsca Dobra”. Efekt pierwszej zbiórki, która odbyła się w 

marcu to: 1600 litrów mleka, 1600 konserw, 800 opakowań kaszy gryczanej, 400 

opakowań ryżu, około 100 kg innych produktów żywnościowych.  

Miasto wzięło czynny udział w organizacji plenerowego śniadania wielkanocnego dla 

uchodźców wojennych z Ukrainy, które odbyło się przed Konińskim Domem Kultury. 

W świątecznym spotkaniu uczestniczyło ponad 400 osób.  

Przy wsparciu mieszkańców Konina, firm, spółek miejskich, jednostek organizacyjnych 

a także i to wymaga podkreślenia miast partnerskich naszego miasta 

zorganizowaliśmy pomoc dla naszego miasta partnerskiego Czerniowce w Ukrainie. 

W marcu odbył się pierwszy transport zawierający około 17 ton darów.  

Maj to drugi transport dla Czerniowców. Wysłaliśmy wówczas 12 ton darów, w tym 

agregaty, żywność, karimaty, pralki i suszarkę przemysłową w ilości 8 sztuk, leki. 

Wyprawę zorganizowaliśmy m.in. dzięki wsparciu naszych miast partnerskich. 

Te wyjazdy były organizowane nie przez teren Ukrainy a Rumunię. Tam mieliśmy 

w mieście Suczawa centrum logistyczne naszych transportów.  

Zakwaterowanie i opieka zdrowotna. W 2022 roku na podstawie skierowania od 

Wojewody Miasto Konin podpisało porozumienie na zapewnienie zakwaterowania 

i wyżywienia uchodźcom z terenu Ukrainy z: Przedsiębiorstwem Turystyczno-

Handlowo-Usługowym "KONIN" Sp. z o.o. Domem Pomocy Społecznej w Koninie, 

Hurtownią Artykułów Elektrycznych PH „ART.-EL” J. Kościuch i wspólnicy sp.k.  

Miasto współpracowało z lekarzami-specjalistami z różnych dziedzin. W marcu około 

30 lekarzy zgłosiło gotowość do udzielania pomocy uchodźcom. Udział Miasta polegał 

na prowadzeniu rejestracji osób zainteresowanych na wizyty w specjalistycznych 

gabinetach. Chodziło o pomoc w pilnych przypadkach. 
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Pomoc społeczna, proszę państwa, to wszystko dotyczy uchodźców. Miejski Ośrodek 

Pomocy Rodzinie w Koninie w 2022 roku zapewnił również wsparcie finansowe 

i rzeczowe obywatelom Ukrainy przebywającym na terenie miasta Konina.  

Świadczenia przyznane obywatelom Ukrainy przez ośrodek miały następujący wymiar: 

jednorazowe świadczenie pieniężne w wysokości 300 zł na każdą osobę, bez względu 

na posiadany dochód, przeznaczone na utrzymanie, w szczególności na pokrycie 

wydatków na żywność, odzież, obuwie, środki higieny osobistej oraz opłaty 

mieszkaniowe. Zasiłki stałe dla osób niezdolnych do pracy z powodu wieku lub 

posiadających orzeczenie o stopniu niepełnosprawności, składki na ubezpieczenie 

zdrowotne, zasiłki okresowe, dożywianie dzieci i młodzieży w szkołach i przedszkolach, 

zasiłki celowe na zakup żywności, środków czystości, odzieży, pomoc materialna dla 

uczniów z Ukrainy w formie stypendium szkolnego, świadczenia rodzinne wraz 

z kosztami obsługi, w tym: zasiłki rodzinne wraz z dodatkami, jednorazowa zapomoga 

z tytułu urodzenia dziecka, świadczenie rodzicielskie, świadczenie złotówka za 

złotówkę, świadczenia opiekuńcze, składki ZUS opłacane za obywateli Ukrainy, 

zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy zgodnie z ustawą 

o pomocy obywatelom Ukrainy. Z tej formy pomocy skorzystało 2820 obywateli 

Ukrainy. Liczba złożonych wniosków 1 228, łączna kwota wypłaconych świadczeń 

3.927.520 zł.  

W ramach zawartego porozumienia z podmiotami ekonomii społecznej – partnerstwa 

na rzecz wsparcia osób opuszczających Ukrainę, zrealizowano następujące działania: 

zajęcia fizjoterapii dla osób z Ukrainy, usługi noclegowe, usługi cateringowe w formie 

posiłków dwudaniowych wraz z dowozem do miejsc pobytu uchodźców z Ukrainy, 

zakup środków ortopedycznych dla niepełnosprawnych obywateli Ukrainy. 

Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Koninie realizował również zadania z zakresu 

ustanowienia opiekuna tymczasowego dla małoletnich obywateli Ukrainy, którzy 

przekroczyli granicę Rzeczypospolitej Polskiej bez opiekuna prawnego. 

Oświata i wychowanie. W 2022 roku Miasto Konin otrzymało środki z Funduszu 

Pomocy na dodatkowe zadania oświatowe. Środki zostały przeznaczone na 

kształcenie, wychowanie i opiekę nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami 

Ukrainy. W ramach wsparcia finansowego z Funduszu Pomocy zrefundowano 

i dofinansowano poniesione wydatki na dodatkowy język polski, zatrudnienie pomocy 

nauczyciela, osoby władającej językiem kraju pochodzenia uczniów, prowadzenie 

dodatkowych zajęć wyrównawczych w zakresie przedmiotów nauczania, prowadzenie 

pomocy psychologiczno-pedagogicznej, zakup pomocy dydaktycznych, wyprawkę 
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szkolną i przedszkolną, pobyt uczniów w bursie szkolnej, wynagrodzenia i wydatki 

rzeczowe. 

W konińskich przedszkolach i szkołach na koniec 2022 roku uczyło się 481 osób: 

przedszkola – 125 dzieci, szkoły podstawowe – 297 uczniów, szkoły ponadpodstawowe 

– 59 uczniów. 

Wsparcie doradcze, informacyjne i organizacyjne w Centrum Organizacji 

Pozarządowych. W Centrum Organizacji Pozarządowych (COP) od początku inwazji 

Rosji na Ukrainę w lutym 2022 roku prowadzona była pomoc dla uciekinierów 

wojennych. Na bieżąco prowadzone były tłumaczenia dokumentów, pomoc 

w załatwianiu spraw urzędowych, pozyskiwaniu zaświadczeń, zezwoleń oraz spraw 

związanych z edukacją i aktywizacją zawodową. W kwietniu 2022 roku zatrudniono 

w COP koordynatora ds. Ukraińców w Koninie. W pierwszej połowie 2022 roku 

uruchomiono w COP Ukraińskie Centrum Wolontariatu. 

Komunikacja. Miasto Konin wprowadziło bezpłatne przejazdy dla uchodźców 

wojennych z Ukrainy w autobusach MZK oraz PKS, które obowiązywały do 

1 lutego 2023 roku. 

Kultura, sport i rekreacja. Koniński Dom Kultury włączył się aktywnie w pomoc ofiarom 

wojny na Ukrainie organizując koncert ,,Moja i Twoja Nadzieja’’. Dochód z koncertu, 

ponad 9 000 zł, został przeznaczony na zakup leków dla obywateli Ukrainy 

przebywających w Koninie. Kino CENTRUM organizowało dla dzieci seanse 

z dubbingiem ukraińskim za 1 zł. Młodzieżowy Dom Kultury zorganizował koncert 

charytatywny: ,,Wznieś serce nad zło. Konin – Ukrainie”. W 2022 roku MDK zwalniał 

z opłat za zajęcia artystyczne i koncerty uchodźców z Ukrainy. 

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji zorganizował bieg pn. „Biegnij z nami dla Ukrainy”. 

Dzięki sponsorom uchodźcy mogli za darmo korzystać z basenu w hali „Rondo”. 

Inne aspekty związane z wojną w Ukrainie. Zerwanie relacji partnerskich z Briańskiem 

(Rosja) i Rzeczycą (Białoruś). 4 marca 2022 roku Konin w ramach protestu przeciwko 

wojnie zerwał wieloletnią współpracę z miastami partnerskimi w Rosji i Białorusi.  

Po 37 latach została zmieniona również nazwa wiaduktu w Koninie. Dotychczasowa 

nazwa wiadukt Briański została zamieniona na wiadukt Pokoju, natomiast skwer, który 

mamy u zbiegu ulic Kleczewskiej i Poznańskiej przy rondzie Miast Partnerskich nosi 

nazwę „Solidarności z Narodem Ukraińskim”. 

To tyle proszę państwa jeśli chodzi o działania związane z Ukrainą, a teraz inne 

działania związane z działaniem na rzecz dzieci i młodzieży w naszym mieście. 

Kontynuowano projekt „Szkoła naszych marzeń”. W ramach podjętych działań 
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w 2022 roku zorganizowano Wojewódzką Debatę o Ocenianiu pn. „Szkoła bez ocen” 

pod patronatem Wielkopolskiego Kuratora Oświaty. Udział w debacie wzięło około 

300 uczniów i nauczycieli z konińskich szkół. Kolejnym działaniem była wystawa 

„Można inaczej”, prezentująca idee konińskiej inicjatywy „Szkoła Naszych Marzeń”. 

Opracowanie koncepcji merytorycznej oraz realizacja interaktywnej instalacji wystawy 

odbyło się z udziałem: wolontariuszy Stowarzyszenia M-LAB, uczniów II Liceum 

Ogólnokształcącego w Koninie, pracowników samorządu Miasta Konina, Biura 

Rzecznika Praw Obywatelskich, firmy Smurfit Kappa, studia filmowego White Crow 

oraz Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Koninie. Wystawa prezentowana była 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Czeremsze oraz w II Liceum Ogólnokształcącym 

w Koninie. 

Projekt „Konin – miasto przyjazne dzieciom”: Projekt pn. „Konin – miasto przyjazne 

dzieciom”, realizowany z UNICEF Polska. W ramach projektu Konin stara się o 

uzyskanie tytułu „Miasta Przyjaznego Dzieciom” nadawanego przez Dyrektora 

Generalnego UNICEF Polska. Jego celem jest opracowanie polityki dziecięco-

młodzieżowej dla miasta oraz ma służyć rozwojowi i poprawie jakości życia dzieci 

i młodzieży. 

Projekt pn. „Młodzi Ambasadorzy Klimatu” - dofinansowanie z Funduszy Norweskich 

z Programu Aktywni Obywatele. Realizacja projektu ma posłużyć zwiększeniu 

aktywnego udziału młodzieży w kształtowanie lokalnej polityki klimatycznej. Pozyskany 

partner do współpracy to regionalna administracja okręgu Agder w Norwegii, 

specjalizującego się w tworzeniu nowatorskich ram demokratycznego uczestnictwa 

młodych w życiu samorządów. 

Otwarcie miejsca spotkań dla młodzieży. 14 lipca 2022 roku w centrum miasta, przy 

ulicy Dworcowej 1, M-LAB otworzyło swoje miejsce spotkań dla młodzieży. Lokal został 

udostępniony przez Miasto Konin. Jego remont i wyposażenie sfinansowane było 

z funduszy projektowych, czyli z funduszy norweskich.  

Proszę państwa tak jak widzieliście i usłyszeliście państwo tych zadań było bardzo 

dużo. Być może w obszerny sposób przedstawiłem państwu w sposób opisowy, 

mówiąc, choć te rzeczy są zapisane ale myślę że ważne jest, żeby wybrzmiało co było 

najważniejszego i dopiero usłyszenie tego niekiedy wybrzmi w niektórych uszach, 

mimo, że jest dokument dostępny, dokument drukowany, ale jak wiemy nie każdy lubi 

czytać. W związku z tym przedstawiam państwu dokument pisemny i dokument, który 

starałem się bardzo szybko streścić, przepraszam za pospiech w mojej wypowiedzi ale 

chciałem oszczędzić państwu czasu w słuchaniu naprawdę wszystkiego tego 

najważniejszego co w naszym mieście się wydarzyło. Ja dziękuję moim 
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współpracownikom wszystkim z Urzędu Miejskiego, z jednostek organizacyjnych, ze 

spółek, NGO, wszystkim tym, którzy współpracowali w minionym roku z urzędem, 

z władzami miasta Konina. Bez państwa wiele rzeczy naprawdę nie udałoby się, wiele 

rzeczy by wyglądało inaczej, tym bardziej, że mieliśmy co robić w minionym roku 

biorąc pod uwagę rzeczy, których nie planowaliśmy a wydarzyły się. Jeszcze raz 

państwu dziękuję. Szanowni radni oddaję się pod państwa osąd.” 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Dziękuję panu 

prezydentowi za przedstawienie raportu.” 

b) debata nad Raportem o stanie Miasta Konina za rok 2022 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Przystępujemy teraz 

do debaty. Kto z państwa radnych chce zabrać głos? Pierwszy zgłosił się radny Krystian 

Majewski, udzielam panu głosu.” 

Głos zabrał radny Krystian MAJEWSKI, cytuję: „Debata, którą teraz toczymy i to, 

o czym mówił przed chwilą pan prezydent, to jest tak naprawdę najważniejsza debata 

dla konińskiego samorządu w trakcie roku, to jest taki dzień, w którym ustawodawca 

stwierdził, że jest wyjątkowy i w którym społeczność, wspólnota Konina może 

porozmawiać o Koninie, o swoim mieście, o jego sukcesach ale też problemach 

w sposób nieograniczony, stąd też zapis o nieograniczonej wypowiedzi w trakcie 

debaty, dlatego trochę wahałem się czy zabrać pierwszy głos, bo nie chciałem być 

pierwszy ale przez chwilę się przestraszyłem, że może tej debaty nie być, co byłoby 

lekko kompromitujące dla rady ale wierzę, że niedługo po tych dwóch wypowiedziach 

parę osób jeszcze głos zabierze. 

Problemy, które toczą Konin, bo na problemach chcę się skupić, można podzielić na 

dwie kategorie. Pierwsza to taka, które można nazwać problemami czasowymi, które 

nie wynikają z jakiś tożsamościowych problemów Konina ale z sytuacji 

ogólnopolitycznej, geopolitycznej czy makroekonomicznej, bo przecież nie mamy 

wpływu na politykę np. państwa chińskiego, które nakłada cła na pewne towary, przez 

co brakuje w Europie betonu, są problemy z wykonywaniem robót w Koninie, bo to 

o takim łańcuchu problemowym możemy mówić, gdy brakuje jakiś surowców 

w Europie, pewne duże państwo na świecie, które jest prawie monopolistą ma taką, 

a nie inną politykę, by podnieść ceny i na to jako samorząd wpływu nie mamy. 

Możemy tylko westchnąć. 

Ale są też takie problemy, które są dla Konina stałe, można wręcz powiedzieć 

tożsamościowe i z którymi borykamy się od lat. Ale zanim do nich przejdę, chcę się 

odnieść do czegoś, o czym wielokrotnie w roku 2022 na tej sali rozmawialiśmy czyli 

pewnych problemów budżetowych miasta Konina, na temat spadku dochodów miasta 
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i wielokrotnie pan prezydent podkreślał, że to jest wina rządu, że dochody budżetowe 

jednostek samorządu terytorialnego spadają, ale chciałbym, żeby dzisiaj to 

wybrzmiało, bo to jest kluczowe dla polityki miasta ale też kluczowe dla mieszkańców 

Konina, dla konstruowania ich budżetów, ich świadomości o tym, jak wygląda polityka 

finansowa państwa ale też jak wygląda sytuacja budżetowa miasta, że spadek 

dochodów budżetowych samorządu jest wynikiem spadku opodatkowania w Polsce 

i ja się tutaj posłużę danymi, które zebrał Polski Instytut Ekonomiczny, to jest taki think 

thank i ekonomiści z PIE podsumowali stopę ogólnego opodatkowania w Polsce na tle 

30 europejskich gospodarek i warto sobie uświadomić, że np. mamy siódmy najniższy 

PIT w Europie, a klin podatkowy w Polsce jest piątym najniższym w Europie i to się 

wydarzyło w ostatnich latach. Podatki w Polsce są umiarkowane lub niskie na tle 

innych państw Europy. Proszę sobie wyobrazić, że w Polsce PKB, jakby przychody do 

budżetu z sektora finansów publicznych do budżetu państwa ale samorząd jest 

częścią państwa z PIT, to jest 5,4% ogólnych wpływów z PIT. W Skandynawii to jest 

dwukrotność tego. Obiektywnie podatki w Polsce są niskie na tle europejskich 

gospodarek, w efekcie czego też dochody budżetu miasta musiały spaść, ponieważ te 

pieniądze zostały w kieszeniach np. mieszkańców Konina, którzy te podatki płacą. 

Ale na wpływ na budżet miasta ma też sytuacja, o której często na tej sali mówimy tak 

naprawdę co roku, ale jeśli to jest raport o stanie miasta, to musi wybrzmieć czyli na 

przykład stopa bezrobocia. Ona proszę państwa wynosi 6,1%, to jest rekordowo dobry 

wynik jak na Konin. My od lat mamy jedno z najwyższych, bo mówimy o 2022 roku ale 

to i tak jest dobry wynik, biorąc pod uwagę, że on spada, ale moim zdaniem warto 

sobie zadać pytanie, dlaczego to bezrobocie spada. Ja sobie sprawdziłem oferty na 

rynku pracy w Koninie dzisiaj rano, nawet sobie je zapisałem i bądźmy szczerzy, jakość 

rynku pracy w Koninie jest kiepska: technik elektryk - relokacja do Niemiec, hydraulik, 

to są oferty pracy z dzisiaj - relokacja do Holandii, cieśla - relokacja do Holandii, 

relokacja do Śląska - kierownik budowy, kierownik kontraktu - relokacja do Lublina, tu 

jeszcze jest relokacja do Austrii - elektryk, ślusarz - relokacja do Szwecji. Zasadniczo 

w Koninie jest praca ale przez biura pośrednictwa pracy zagranicą i bądźmy szczerzy, 

to jest poważny problem. Jakość rynku pracy w Koninie jest poważna, bo jeżeli 

mężczyzna, kobieta lat 30-40 chcą planować przyszłość w Koninie, to wątpię, żeby 

chcieli jechać na kontrakt do Niemiec, bo tutaj dzieci, rodzina, dziadkowie, dlatego 

ludzie się decydują na migrację i to jest już bardzo zły wskaźnik, bo migracja 

wewnętrzna jest jedną z wyższych w Polsce w Koninie. Migracja wewnętrzna czyli taka, 

która nie odbywa się poza granicę państwa ale do innych ośrodków. W Koninie jest 

taki żart, który często słyszę, bo ludzie myślą, że jak jestem radnym, to mnie to 

śmieszy, ale mnie to nie śmieszy. Jaki jest najładniejszy widok w Koninie? To jest widok 

odjeżdżającego pociągu do Poznania albo do Warszawy. Mnie to nie śmieszy ale 
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często to słyszę niestety. Taka jest prawda, ludzie decydują się na migrację 

wewnętrzną czyli wyjeżdżają do większych ośrodków w poszukiwaniu pracy, dlatego 

spada nam bezrobocie, bo jeżeli spada nam liczba osób w wieku produkcyjnym, którzy 

znajdują sobie życie w nowym mieście, to u nas zostają emeryci. I to jest kolejny 

problem. Ja sobie sprawdziłem w danych GUS wskaźnik tzw. obciążenia 

demograficznego i proszę państwa też mówię te dane z głowy ale czytałem je dzisiaj 

rano. Wskaźnik obciążenia demograficznego dla osób w wieku poprodukcyjnym czyli 

takie, które pobierają emeryturę w roku 2015 wynosił 37 osób na 100. W roku 2019 to 

już było prawie 45 osób, czyli ta liczba osób starzejących się w Koninie robi wrażenie i 

będzie wielkim wyzwaniem dla miasta polityka senioralna ale też wielkim wyzwaniem 

dla budżetu naszego miasta, ponieważ liczba osób, które płacą podatki w Koninie, 

stosunkowo wyższe podatki, jeżeli mamy mało osób, coraz mniej osób, które dobrze 

zarabiają, a coraz więcej osób, które utrzymują się, tak wejdę w polemikę, po pierwsze 

mówimy tutaj o stanie miasta Konina, a po drugie skala tego problemu w Koninie jest 

większa niż w Polsce. Skala starzenia się społeczeństwa jest większa niż w Polsce, bo 

ona się łączy z ogromną migracją wewnętrzną czyli wyjeżdżaniem ludzi w wieku 

produkcyjnym do innych miast, więc to jest ogromne. I jeszcze ważna rzecz, ponieważ 

na osoby w wieku nieprodukcyjnym składają się osoby w wieku przedprodukcyjnym. 

Proszę państwa ich procent maleje, osób w wieku przedprodukcyjnym jest coraz mniej 

z roku na rok w Koninie, więc rośnie liczba osób w wieku poprodukcyjnym, a maleje, 

a to już nie jest taka drastyczna zmiana ale promile w tych wykresach z roku na rok się 

zmniejszają. I tutaj trzeba sobie zadać pytanie. Czy my jako samorząd w roku 2022 ale 

też w szerszej perspektywie przyjmijmy ostatnich lat, czy my na te wyzwania 

odpowiadamy. Moim zdaniem nie, ja pamiętam, że rynek pracy w Koninie, kiedy ja 

kończyłem liceum i chciałem zacząć się tym interesować był zły i teraz mogę szukać 

pracy jako elektryk, mechanik w Holandii, to też jest zły raczej. A bez dobrego 

i zdrowego rynku pracy nie możemy mówić o przyszłości Konina w sposób pozytywny 

i nie zmienią tego ani zielone korytarze energii ani projekt, który teraz prowadzimy 

czyli kładka nad kanałem Ulgi. To są projekty, które z pewnością wpływają na estetykę 

miasta ale nie rozwiązują tożsamościowych problemów Konina. A jednym z tych 

problemów i to już tak na zakończenie, jest poziom aktywności społecznej w Koninie 

i tym się należy moim zdaniem martwić, ponieważ mogą się państwo ze mną nie 

zgodzić, ale ja obserwuję wśród mieszkańców Konina ogromne zobojętnienie wobec 

spraw publicznych. Jest taki brak wiary w Konin wśród mieszkańców i podam dwa 

przykłady, które moim zdaniem to pokazują. Pierwszy przykład jest na tej sali, to jest 

najważniejsza debata w roku, mieszkańcy Konina mogą brać w niej udział, w ustawie 

jest przewidziana procedura, aby mieszkańcy mogli przyjść i zabrać głos i powiedzieć, 

co ich cieszy albo co ich boli w naszym mieście i mam teraz pytanie do pana 
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przewodniczącego, bo przyznam, że nie spytałem przed, czy wpłynął jakiś wniosek od 

mieszkańców w tym roku, którzy chcieliby zabrać głos? Cieszę się, że moje 

przemówienie wzbudza emocje, to znaczy, że się państwo ze mną nie zgadzają, na tym 

polega demokracja. Ja uważam, że fakt, że mieszkańcy Konina nie chcą uczestniczyć 

dzisiaj podczas tej debaty jest przykładem na to, że mamy w Koninie przykład z niską 

aktywnością społeczną, a drugim takim przykładem, który można traktować jako 

pewien wskaźnik do badania tego problemu jest KBO, bo KBO uformował pewną 

formułę swojej realizacji parę lat temu i on polega mniej więcej na tym, że są grupy 

osób skupione wokół instytucji, które realizują swoje wnioski. Ja np. mam kontakt 

z mieszkańcami Janowa, ale nie tylko, ale tych bardziej odległych i proszę mi uwierzyć, 

że kiedy oni chcą się ze mną spotkać na kawę, to zawsze narzekają na to samo, znaczy, 

że bardzo ciężko wywalczyć im jakąkolwiek inwestycję, a KBO jest w ogóle niemożliwe, 

bo oni co najwyżej 76 głosów zdobędą i nie ma żadnych szans, żeby przeszedł ich 

wniosek. Mówimy Przydziałki, Wilków, nieważne, dzielnice takie nieskupione wokół 

dużych instytucji jaką jest szkoła, instytucja kultury, ewentualnie radny, który 

zainwestuje pewne środki, żeby wypromować projekt, bardzo trudno mieszkańcom 

Konina wziąć udział w budżecie obywatelskim, przez co ilość osób uczestniczących 

w głosowaniach mniej więcej jest stała i bardzo podobne osoby zgłaszają wnioski, 

autorzy wniosków są bardzo podobni. Z roku na rok to jest podobna grupa 

mieszkańców. Mamy w Koninie niewielką grupę mieszkańców zaangażowanych, 

a reszta jest obojętna i my jako samorząd uważam, że nie wykonujemy odpowiedniej 

pracy, aby te osoby zaktywizować. Narzędziem do aktywizacji mieszkańców Konina, 

którzy nie są skupieni np. wokół szkół, które zawsze wygrywają duże wnioski albo 

bardzo dużo wniosków, to jest nieważne w tym momencie, byłoby powołanie rad 

osiedli ale na tej sali jest ogromny sprzeciw wobec tego projektu, a proszę mi 

powiedzieć, jaka może być inna instytucja, inna forma zaangażowania osób z obrzeży 

Konina, którzy czują się pokrzywdzeni, w sprawy miasta i np. w budżet obywatelski, bo 

w zasadzie moglibyśmy podzielić budżet obywatelski na budżety osiedlowe i wtedy te 

osoby miałyby większy wpływ na miasto, ale to nie przejdzie, ponieważ ta debata 

odbija się od murów tej sali i te osoby są moim zdaniem mieszkańcami 

pokrzywdzonymi. Nie chce tutaj użyć mocniejszych słów, mieszkańcy terenów dookoła 

tak umownego centrum Konina.  

Mówię już 15 minut, obiecałem koledze Dominikowi, że moje przemówienie nie będzie 

dłuższe niż jego. Dziękuję, że państwo wysłuchali i mam nadzieję, że mój głos wywoła 

pewną dyskusję na temat problemów miasta.” 

Przewodniczący rady, cytuję: „Dziękuje panu radnemu. Udzielam głosu pani radnej 

Emilii Wasielewskiej.” 
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Głos zabrała radna Emilia WASIELEWSKA, cytuję: „Absolutoryjna sesja rady miasta to 

wyjątkowa okazja, gdzie radni i mieszkańcy mają okazję podsumować miniony rok. 

W raporcie poruszono wiele ważnych kwestii, wielka szkoda, że wśród zgłoszeń 

w debacie nie ma głosów mieszkańców, aktywistów i zastanawiam się o czym to może 

świadczyć, bo wszyscy wiemy i znamy tych, którzy mają dużo do powiedzenia 

chociażby w Internecie.  

Dokument ten ukazuje powoli wypełniającą się wizję miasta Konina, Jest to raport, 

który wizualnie odstaje od tych z przed roku, dwóch czy trzech. Ale jeszcze większym 

wyzwaniem jest uczynienie z raportu lektury intersującej dla mieszkańców. Moim 

zdaniem zabrakło aktywnych działań zachęcających mieszkańców do udziału w samej 

debacie. Zabrakło energii ludzi.  

Trafiła nam się kadencja pod wszelkimi względami wyjątkowa. Wyjątkowo długa ale co 

ważniejsze, obfitująca w wydarzenia, których za każdą cenę, wolelibyśmy uniknąć. 

Rok 2022 to okres wygasającej pandemii, wojny w Ukrainie, która spowodowała kryzys 

energetyczny, a także rok wysokiej, dwucyfrowej inflacji.  

Uważam, że największym kryzysem roku 2022 był wybuch wojny w Ukrainie. Miasto 

Konin i jego mieszkańcy natychmiast ruszyli z pomocą obywatelom i obywatelkom 

Ukrainy przybywającym do naszego miasta lub zatrzymującym się tutaj tylko na krótki 

czas. I w tym miejscu chciałabym podziękować wszystkim zaangażowanym w pomoc 

dla uchodźców.  

Rok 2022 był również kolejnym rokiem antysamorządowej polityki władz centralnych, 

mających na celu uszczuplanie naszych dochodów bieżących. Owszem polski rząd 

wprowadził przez ostatnie lata rozbudowany system dotacji dla samorządów, pewnie 

największy w historii Polski, ale jednocześnie pozbawił samorządy dochodów 

własnych. Nie możemy mówić o dochodach w oderwaniu od wydatków, inflacji i cen 

energii. Inaczej jest to manipulacja.  

Z pewnością wszystkie gminy w Polsce wolałyby mieć zamiast tych dotacji 

inwestycyjnych swoje dochody z lat dawnych, bo dziś samorząd zaczyna przypominać 

administrację lokalną sprzed ’89 roku.  

Tymczasem najważniejsza kwestia, która uważam powinna być wsparta przez rząd, to 

nasze obiekty mostowe na Trasie Warszawskiej, które mam wrażenie, że są tematem 

nieistotnym dla środowiska politycznego rządzącego dzisiaj naszym krajem, albo 

sprawa ta jest celowo nawet pomijana w dofinansowaniach i jest elementem gry 

politycznej, narażając nasze miasto ale i całą Aglomerację Konińską na 

niebezpieczeństwo oraz paraliż komunikacyjny.  
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Miasto Konin wydało w ostatnich kilku latach na drogi krajowe ok 250 mln zł i jak 

wszyscy tutaj siedzimy wiemy, że nie stać nas na odbudowę obiektów wzdłuż drogi 

krajowej ale nie stać nas też na katastrofę budowalną i paraliż komunikacyjny. 

Natomiast w kolejce inwestycyjnej wciąż czekają drogi lokalne, parkingi, amfiteatr, 

infrastruktura wodno-kanalizacyjna, ciepłownicza tak, by mieszkańcom Konina żyło się 

lepiej.  

W perspektywie lat, pochwalić należy konsekwentne pozyskiwanie dotacji na 

inwestycje i do końca zeszłego roku nasze miasto miało podpisanych ponad 200 

takich umów, tak że moje gratulacje. 

Na pewno należy pochwalić kolejne projekty mieszkaniowe realizowane we 

współpracy z MTBS-em. Potrzeby mieszkaniowe są bardzo duże, choć mieszkań 

socjalnych w przyzwoitym standardzie jest jak na lekarstwo.  

Od kilku lat mamy do czynienia rozbudową taboru MZK i komunikacji miejskiej 

o autobusy zeroemisyjne. W perspektywie długookresowej nie ma innej drogi. Szkoda, 

że koniński PKS o tym nie myśli i mieszkańcy aglomeracji konińskiej użytkują stare 

diesele i pomimo projektu finansowego z Funduszu Sprawiedliwej Transformacji 

w PKSie w tym zakresie niewiele się zmieni. Jednocześnie, cieszy fakt, że w naszych 

spółkach transportu publicznego i miejskiego coraz więcej kobiet kieruje konińskimi 

autobusami, szkoda że nie możemy tego powiedzieć o radzie miasta.  

Rok 2022 to rok w którym realizujemy konkretne projekty na Wyspie Pociejewo. Wiele 

lat o tym się mówiło, a one są wreszcie realizowane. Powstaje konińska geotermia, są 

projekty na kładkę nad kanałem Ulgi, park tężniowy, kontynuację drogi pieszo 

rowerowej nad Wartą. Te wszystkie inwestycje mam nadzieję, że będą gotowe 

i użytkowane przez mieszkańców w przyszłym roku.  

Co prawda rok 2022 był trudnym rokiem przy realizacji Domu Zemełki ale ufam 

i wierzę, że remont skończy się w listopadzie tego roku i nie będziemy musieli zwracać 

wielomilionowych dotacji.  

Bardzo ważnym obiektem w naszymi mieście jest Synagoga. Budynek słusznie przejęty 

przez Miasto, który przy zewnętrznym wsparciu finansowym może przerodzić się 

obiekt otwarty i odwiedzany przez turystów i mieszkańców.  

Udało się skutecznie pozyskać środki na termomodernizację kamienic na Starówce, 

z tego co pamiętam miały być cztery wyremontowane ale ze względu na politykę 

rządu, wysoką inflację, wojnę w Ukrainie, która spowodowała perturbacje na rynku 

materiałów budowlanych ostatecznie wyremontowane będą tylko dwie. Jako miasto 



30 

musimy likwidować kopciuchy i zwracać szczególną uwagę na aspekty ochrony 

środowiska.  

Cieszę się, że Miasto rozpoczęło i wzięło na siebie (szczególnie w pierwszym 

etapie) rolę lidera w utworzeniu Aglomeracji Konińskiej. Dzięki temu jako jedni 

z pierwszych w Wielkopolsce byliśmy i jesteśmy gotowi ze wspólną ponadlokalną 

strategią do konkursów w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych.  

Bardzo się cieszę, że w 2022 roku uruchomiliśmy w konińskim hotelu Centrum 

Zdrowia Psychicznego dla Dzieci i Młodzieży. Z usług tego centrum skorzystało już 

ponad 300 dzieci, głównie ze szkół średnich. Zdrowie psychiczne dzieci i młodzieży jest 

poważnym problem naszego społeczeństwa, a państwo, które nie potrafi ochronić 

młodego człowieka przed samobójstwem jest „psu na budę”, dlatego dobrze, że takie 

ośrodki są tworzone, a samorządy mają otwartość na ich działanie.  

Istotnym działaniem realizowanym w 2022 roku było opracowanie kilkudziesięciu 

strategicznych dokumentów. Wszystkie były finansowane w 100% z Programu 

Operacyjnego Pomoc Techniczna. Dzięki nim Konin jest świetnie przygotowany do 

nowej perspektywy unijnej, pomimo, że finansowanie jest opóźnione o 3,5 roku, a i tak 

finasowanie jest niepewne ze względu na działania polskiego rządu w sferze 

praworządności.  

Cieszy to, że jako Miasto mamy system dotacyjny na podłączanie do miejskiego 

cieplika, że poszerzyliśmy program o dofinansowanie pomp ciepła tworząc realne 

wsparcie, że dofinansowujemy likwidację szamb, jak również montaż zbiorników 

retencyjnych na deszczówkę. Warto poszukać środków zewnętrznych na 

uruchomienie programów dofinansowujących OZE. Tego brakuje mi w systemie 

dotacji.  

Mimo niekorzystnych zmian w systemie podatkowym, które uszczuplają samorządowe 

budżety, dalej miasto funkcjonuje, realizujemy inwestycje, jesteśmy gotowi do 

wydatkowania w ramach Unijnej perspektywy finansowej 2021- 2027.” 

Przewodniczący rady, cytuję: „Dziękuje pani radnej. Proszę o zabranie głosu pana 

radnego Jakuba Eltmana.” 

Głos zabrał radny Jakub ELTMAN, cytuję: „Nie sposób, w sensie, istotny jest charakter 

tej dyskusji, która się toczy, co było zarówno podkreślane przez radną Emilię, pana 

prezydenta w tej szerokiej prezentacji raportu, przez radnego Majewskiego. Dyskusja, 

która toczy się w kontekście raportu o stanie miasta jest jakimś swoistym 

podsumowaniem tego, co zdarzyło się w 2022 roku ale też jest szansą na spojrzenie 

na to, co dzieje się w mieście w kontekście minionego roku, ale również spojrzenie na 
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przyszłość, co można było zrobić lepiej, co można było zmienić w taki sposób, aby 

jednak pewne sprawy potoczyły się inaczej.  

Wielokrotnie zwracaliśmy uwagę jako rada na komisjach, na sesjach, że istotny jest 

klimat, który tworzymy w mieście w kontekście nie tylko dużych, wielkich inwestycji, 

które oczywiście są potrzebne, choćby wspomniane obiekty mostowe i drogi krajowe. 

Te olbrzymie wydatki, które miasto musi ponieść w związku z utrzymaniem stabilności 

przejazdu na drogach krajowych. W odpowiedzi na te problemy być może jest 

konieczność zorganizowania dyskusji lub ewentualnie przejrzenia mechanizmów 

i możliwości podjęcia tematu tego, czy miasto Konin dalej musi być miastem na 

prawach powiatu. Czy nie jesteśmy na takim etapie, że powinniśmy rozważyć 

ewentualność rezygnacji z tych praw powiatu. Oczywiście zdaję sobie sprawę 

z konsekwencji, jakie to niesie, że stratą znaczących wpływów i możliwości, jednakże 

sytuacja naszego miasta pokazuje gwałtowny spadek mieszkańców oraz problemów 

finansowych, które są widoczne.  

Przy tym spadku mieszkańców się chwilę zatrzymam w kontekście tego 

odjeżdżającego pociągu z Konina i tych ofert pracy, o których wspominał radny 

Majewski. Co roku ten spadek jest zwiększany, w tym roku jakby wynosi on 

1330 mieszkańców, w roku 2021 było to 1425, a więc ten spadek jednak jest 

troszeczkę mniejszy, ale ta tendencja spadkowa jest zauważalna. Odpowiedzią na ten 

problem miał być projekt, do którego przymierzaliśmy się jako miasto, projekt zmiany 

granic naszego miasta. Uważam, że to był istotny element, który mógłby przyczynić się 

do rozwoju naszego miasta, nie tylko pod kątem liczby mieszkańców ale pod kątem 

spojrzenia na rozwój całej przestrzeni, a tak że poprawę finansów, poprawę statystyk, 

związanych choćby z bilansem terenów, przestrzeni, choćby zwiększeniem wpływów 

od podatku od nieruchomości i także tego, że w większości dalej nasze miasto 

realizuje usługi i świadczy pewne zadania dla tych mieszkańców, którzy formalnie 

mieszkają za granicami miasta ale cały czas utożsamiają się z miastem. Tożsamość 

z miastem, to jest też temat, który podejmował radny Majewski, czy Konin ma 

problemy z tożsamością miejską, z tym w jaki sposób mieszkańcy miasta się 

utożsamiają z Koninem. Myślę, że ma, jest to spowodowane tym właśnie również 

częstym pociągiem w kontekście osób młodych, na co reagował radny Piguła. Wiele 

osób młodych nie czuje przywiązania do tego miasta z powodu tego, że w pewnym 

wieku wyjeżdżają z tego miasta i nie są zainteresowani powrotem, ponieważ 

zachłyśnięci życiem w dużych miastach Poznań, Warszawa, Łódź, najczęstsze kierunki 

wyjazdu na studia powoduje, że w żaden sposób Konin nie jest dla nich atrakcyjny, 

ponieważ nie ma atrakcyjnych miejsc pracy, co pokazały oferty przytoczone przez 

radnego Majewskiego. Dzieje się tak z tego powodu, że nie mamy dużego potencjału 
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inwestycyjnego, nie mamy dalej wypełnionych terenów inwestycyjnych, brytyjski 

inwestor wycofał się z produkcji. Oczywiście zdaję sobie sprawę, że to wszystko ma 

związek z kryzysem geopolitycznym, kryzysem ekonomicznym, z tym, co się dzieje na 

świecie, jednakże są to realne problemy, z którymi musimy się zmierzyć.  

Zarówno radna Emilia, jak i radny Krystian wspominali kwestię poziomu aktywności 

społecznej. Odpowiedzią na to jest to, o czym rozmawiamy z panem prezydentem 

i bardzo serdecznie dziękuję za ten dialog, który się toczy z Radą Działalności Pożytku 

Publicznego w kontekście choćby rozwoju potencjałów wkładów własnych. Będzie to 

istotne z perspektywy, nowej perspektywy funduszy europejskich ale także 

aktywizacja grup nieformalnych poprzez wprowadzenie swego rodzaju mini grantów 

tak, aby nie tylko organizacje pozarządowe, to co było pokazane na tych slajdach, jak 

wiele zadań jest zlecanych samorządom. Co uważam za dobre, to, że okresy umów, 

które są zawierane z OPP są wydłużane po to, aby zachować stabilność realizacji 

określonych zadań, to również uważam za dobre, ale musimy spojrzeć również na 

aktywizację tych małych osiedli. Przykład podany przez radnego Majewskiego Janowa 

i znowu właśnie, jak zaktywizować mieszkańców w kontekście choćby budżetu 

obywatelskiego i tych zapomnianych osiedli typu Janów, Gosławice, Osada i wiele 

innych, które moglibyśmy wymieniać.  

Wielokrotnie mówiliśmy o podziale miasta na jednostki pomocnicze gminy. Nie mówię 

tutaj o radach osiedli, ponieważ ten temat jest na tyle złożony, że to nie muszą być 

wcale rady osiedli, to może być zarząd tego osiedla. Poza tym całe miasto nie musi być 

objęte tymi jednostkami pomocniczymi gminy. Rada miasta podejmowała próbę 

zmiany statutu miasta aby umożliwić mieszkańcom taką oddolną inicjatywę powołania 

takich jednostek. W chwili obecnej niestety nie jest to możliwe. Myślę, że warto byłoby 

wrócić do tej dyskusji w kontekście tego, że po pierwsze byłby to jasny sygnał dla 

mieszkańców, że jesteśmy skłonni do tej aktywizacji społecznej na poziomie 

mniejszych społeczności, czego dowodem byłoby wprowadzenie tego funduszu mini 

grantów dla grup nieformalnych ale umożliwiłoby to podział środków KBO na 

mniejsze okręgi, wydzielenie pewnej puli, wtedy te 50 głosów z osiedla Janowa 

mogłoby być równe 500 głosom z osiedla Chorzeń w perspektywie podziału na 

poszczególne okręgi. Te inwestycje mogłyby spaść na mniejsze osiedla. Zdaję sobie 

sprawę, że odpowiedzią na te problemy o których wielokrotnie mówiliśmy był 

program inwestycji osiedlowych, jednakże nie widziałem w tym raporcie 

wymienianych inwestycji z tego programu, które były realizowane, którymi pan 

prezydent w tym raporcie się chwali, więc jest jakaś wątpliwość, jak ten program był 

zrealizowany, skoro w raporcie o stanie miasta za rok 2022 ten program, który był 
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istotnym programem zejścia do minimalnego poziomu do bliskiego kontaktu 

z mieszkańcami nie jest uwzględniany jako projekt istotny i ważny.  

W kontekście tego, o czym mówiła również radna Emilia, w kontekście zmian 

dochodowych, w kontekście tej relacji samorządu i rządu myślę, że istotnym 

przykładem, który pokazuje generalnie patologię systemu, nie obwiniając za to ani 

rządu i samorządu były kwestie choćby dodatków węglowych, dystrybucji węgla przez 

samorząd. I z jednej strony rozumiem, była potrzeba społeczna, był kryzys 

energetyczny, chcieliśmy zapewnić naszym mieszkańcom, rząd pomyślał, że 

najlepszym podmiotem, który jest blisko mieszkańców jest właśnie samorząd, więc 

zlecił to zadanie, ale teraz przypomina mi się dyskusja, którą toczyliśmy w kontekście 

kontroli NIK w MOPR. Zadawałem wtedy pytanie panu prezydentowi Pawłowi 

Adamów, kto podjął decyzję o tym, że to zadanie zlecamy tej instytucji. Oczywiście 

zarządzanie polega na podejmowaniu trudnych decyzji, trzeba było podjąć decyzję, 

kto ma się tym zająć, ale konsekwencje tego, że poszczególne jednostki organizacyjne 

miasta, poszczególne wydziały są obciążane wynika z tego, że pewne zadania muszą 

gdzieś trafić, co nie zawsze niesie ze sobą możliwości finansowania tego wszystkiego 

za pomocą środków samorządowych, a te środki rządowe często nie wystarczają, więc 

warto zadać sobie pytanie, jak zorganizować tą pomoc bezpośrednią mieszkańcom 

w bardziej skuteczny sposób. 

Z nadzieją, bo chciałbym skończyć z nadzieją, którą mamy, myślę jest proces 

sprawiedliwej transformacji, który się wciąż i nieustannie toczy na poziomie wysokiej 

partycypacji społecznej, uczestnictwa wielu podmiotów w to zaangażowanych. Miasto 

Konin w jakiś sposób mam nadzieję wyrasta do rangi lidera, zarówno w kontekście 

subregionu konińskiego jak i działalności Aglomeracji Konińskiej i tych projektów, 

które będą wspólnie realizowane.  

Wspominam konferencję i wizytę marszałka województwa Woźniaka w ANS, gdzie 

szczerze mówiąc liczyłem na fajerwerki. Żywiłem taką nadzieję, że marszałek Woźniak 

przyjedzie i powie: tak, mamy Fundusz Sprawiedliwej Transformacji, jesteśmy 

szczęśliwi, że wreszcie te środki być może w końcu trafią do naszych samorządów i te 

projekty wreszcie będą uruchomione. Tego optymizmu nie dostrzegłem. Rozumiem, 

są to konteksty również polityczne, ale z drugiej strony, jeżeli tak bardzo nastawiamy 

się na to, że Konin jest miastem zielonej energii, że tutaj dzieje się ta transformacja. 

Jeżeli ZE PAK podejmuje tak istotne negocjacje w związku ze zmianą swojego biznesu, 

że mamy szansę na to, żeby w Koninie została zlokalizowana elektrownia atomowa, że 

ten proces sprawiedliwej transformacji przebiega, że te środki w końcu będą 

dostępne, myślę, że istotnym elementem dalszego rozwoju i dyskusji o naszym 

mieście jest, jak te środki będziemy wykorzystywać i tutaj chylę czoła przed Agencją 
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Rozwoju Regionalnego pełnomocnikiem marszałka Sytkiem za ten plan terytorialny, 

plan sprawiedliwej transformacji, który został stworzony, w którym Konin 

bezpośrednio uczestniczy i żywię głęboką nadzieję, że to jest ten proces, który 

w pewien sposób odwróci te trendy, o których wcześniej wszyscy, część z nas tutaj 

mówiła.” 

Przewodniczący rady, cytuję: „Dziękuję panu radnemu. Udzielam głosu radnemu 

Tomaszowi Andrzejowi Nowakowi.” 

Głos zabrał radny Tomasz Andrzej NOWAK, cytuję: „Ja ze swojej strony zrezygnuję 

z jakiś manifestów politycznych albo analizy sytuacji makroekonomicznej i wpływu na 

Konin. Chciałbym trochę bardziej może tak konkretnie i oddolnie, ponieważ ostatnio 

odbyły się komisje wyjazdowe i one się odbyły u konińskich kolarzy i u konińskich 

pięściarzy z klubu Zagłębie Konin i tak powiem patrząc na ten raport, mamy tutaj 

przedstawione wyniki poszczególnych klubów, mamy KKSz, oczywiście nie będę 

wymieniał tych osiągnięć, ale jako komisja byliśmy z wizytą u bokserów i weszliśmy na 

chwilę na halę szermierczą, można tam się latem ugotować, a oni trenują w 

kombinezonach, więc tak właśnie chcę precyzyjnie wskazać, że brakuje pewnych 

inwestycji w sporcie, takich które można by powiedzieć tak przewrotnie, skoro oni 

w takich warunkach zdobywają tyle medali, to jak im zrobimy klimę, to wygrają nie 

wiadomo jakie wyniki ale warto byłoby na to zwrócić uwagę. Myślę, że siedzący obok 

mnie radny mistrz Tadeusz Piguła, jemu nie wypada o tym wprost mówić, więc ja 

mówię, ale członkowie komisji byli i poczuli to na własnej skórze.  

Jeśli chodzi o klub bokserski Zagłębie Konin, sprawa wpisu tej sali bokserskiej do 

strategii rozwoju miasta, w tamtym roku została odrzucona i tego dotyczy raport, 

w tym roku sytuacja już się zmieniła, więc panie prezydencie tutaj na bieżąco już od 

razu dziękuję w tej sprawie.  

I druga sprawa, która się ciągnie, bo odwiedziliśmy też Konińskie Ludowe 

Towarzystwo Cyklistów, sprawa busa dla nich, sprawa się ciągnie z tego co wiem od 

trzech lat i to przechodzi też na ten następny rok z tym, że jest różnica, że w tym roku 

odeszli z klubu złoci medaliści, którzy mają dosyć bujania się „starymi śrumpami” po 

Polsce, gdzie oni zdobywają złote i srebrne medale, są naprawdę poważnymi 

zawodnikami i mistrzami, a my jako miasto od lat ich nie potrafimy wspomóc. Oni ze 

swojej strony jakąś tam kwotę mają, tak że to powiem bardzo szczegółowo.  

Jeśli chodzi o inne wypowiedzi, panie prezydencie, nie ukrywam swojego 

rozczarowania, że w tym programie termomodernizacji budynków znalazły się tylko 

dwa, ponieważ najpierw mówiono o 10, było hurra mamy fundusze norweskie, potem 

8, 6, 4, stanęło na dwóch przy ulicy Wiosny Ludów, obok nas dwa budynki, najmniejsze 
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właściwie jakie są, więc oczekiwania były dużo większe, tym bardziej, że będzie 

robiona tak kosztowna kładka za Policją. Pytanie, czy można było jakoś inaczej, może 

te środki jakoś podzielić, nie wiem.  

W tym momencie już panie prezydencie nie będę tego ciągnął, w każdym razie 

oczekiwanie było większe, a ze swojej strony mam nadzieję, że w tym roku będziemy 

kontynuować i to jest bardzo dobry kierunek i to jest droga w jedną stronę, żeby te 

miejskie kamienice po kolei termomodernizować.  

Jeśli chodzi o KBO, również uważam tak jak przedmówcy, którzy wcześniej oceniali, nie 

jest to oczywiście sprawiedliwe, bo na osiedlach, gdzie mieszka wielu mieszkańców 

łatwiej jest ich skonsolidować wokół jakiegoś projektu, a ci na peryferiach rzeczywiście 

pewnych rzeczy nie będą mieli, ale po to jest właśnie miasto i po to jesteśmy my 

wszyscy, żeby te problemy rozpoznać i je zrealizować, bo rzeczywiście jest tak, że 

w miejscach, gdzie będzie tylko 70 głosów nigdy ci ludzie nie będą mieli zrobione to, 

czego potrzebują.  

Panie prezydencie, chciałbym jeszcze nawiązać do Dni Konina, bo tutaj jest też w tym 

raporcie, Dni Konina, właściwie nasza największa impreza, może druga po festiwalu 

dziecięcym, on jest największy. Panie prezydencie, mam pana wypowiedź z 2019 roku, 

gdzie ja wywołałem temat tego, że żaden z konińskich przedsiębiorców, bo to ja 

w 2019 roku poruszyłem sprawę gastronomii na Dniach Konina i wtedy pan przyjął to, 

zresztą bardzo przychylnie i mogę tu przytoczyć pana słowa, że powiedział pan, że 

przy następnych organizacjach będzie zadbane, żeby ci konińscy gastronomicy wzięli 

udział w Dniach Konina, żeby mogli tam zarobić, odprowadzić u nas podatki, 

a mieszkańcy mogliby wtedy mieć powiedzmy niższe ceny. W poprzednim nie będę 

oceniał jak było, ale to się ciągnie od lat właściwie. W tym roku znowu było tak, że nikt 

z Konina nie stanął, a ceny były po prostu wzięte z kosmosu, po 20 parę złoty za gofra 

itd. więc panie prezydencie to nie jest przytyk do pana, tylko do tych, którzy powinni 

się tym zająć, bo pan tutaj wypowiedział się wprost w 2019 roku, że przed nami 

kolejne imprezy, poprosiłem wydział aby przy realizacji kolejnych wydarzeń, które są 

dla nas realizowane przez agencje zewnętrzne zwrócić uwagę na konińskich 

przedsiębiorców, na ich udział. I chciałbym, żeby to się stało jakimś standardem. To 

nie chodzi o to, że ktoś z zewnątrz nie może do nas przyjechać, bo tamten rok to był 

taki, że Dni Konina 2019 opanował Kalisz. W tamtym roku było jakoś lepiej ale nie 

potrafię teraz powiedzieć konkretnie, w każdym razie żadnych skarg nie było, ale 

w tym już było tak, że osoby były, które chciały stanąć na tych Dniach Konina, a już nie 

było takiej możliwości, więc był Ostrzeszów, była Września, okolice Poznania, oni 

wszyscy wystawili nam tutaj kosmiczne ceny, więc jeśli można na przyszłość, żeby 
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w przyszłym roku już zostało to jakoś nie wiem uregulowane, omówione z 

odpowiednim wydziałem.  

Chciałem się odnieść jeszcze tylko do słów radnego Eltmana, ponieważ on znowu 

wspomniał o tych osiedlach, co też się wiązać może z radami osiedli, przecież już 

żeśmy to omawiali boże świętny ze trzy razy, że w Koninie jest to niemożliwe i nie 

sprawdzi się. Co do rezygnacji ze statusu miasta powiatowego, to uważam, że 

powinniśmy dalej być tym miastem powiatowym i nie rezygnować z tego statusu, 

natomiast rzeczywiście powrócić do tematu poszerzenia granic miasta Konina, bo 

rzeczywiście na obrzeżach mieszka już teraz bardzo wielu koninian, którzy też mają 

bezpośredni wpływ na to miasto, pracują tutaj, mają też wpływ na KBO dzięki 

regulaminowi KBO, więc ze swojej strony to tyle panie prezydencie.  

Bardzo obszernie pan omówił sytuację w sprawie uchodźców wojennych z Ukrainy. 

Rzeczywiście to miało bardzo duży wpływ na miasto, na jego wydatki, więc chyba nie 

ma tutaj rzeczywiście co się znęcać nad pewnymi tematami. Jakieś oczekiwania 

i potrzeby wydaje mi się, że wyartykułowałem, dokument jest tak obszerny, że nie 

będę robił i byłem tu zaangażowany w wiele spraw, które były rozwiązywane 

i tworzone, więc nie będę przeciągał.” 

Przewodniczący rady, cytuję: „Dziękuję panu radnemu. Udzielam głosu panu radnemu 

Jackowi Kubiakowi.” 

Głos zabrał radny Jacek KUBIAK, cytuję: „Ja nie będę mówił o tych młodzieżowych 

sprawach jak pan Majewski czy Eltman, że młodzież do nas nie wraca do Konina, bo ja 

się obracam w innym środowisku i powiem to, co środowisko to starsze mówi na 

Koninie, co ich przeraża. Pan prezydent obiecał wiele spraw, które załatwimy w tym 

temacie, płaca w spółkach, to jest potężny temat, który wśród ludzi się gotuje, nic się 

nie zrobiło. Druga sprawa taka, która społeczeństwo nurtuje i wszyscy się boją 

podnieść to i powiedzieć, a ja powiem wprost, przerwę ten układ, który tutaj mi pan 

Cieślak mówi, że nic nie pokazuję, pokażę układ prezydenta, prokuratury i sądu, jest to 

wszystko spisane i nie będzie panie prezydencie nikt się kiwał, że rodzinne układy 

powiązane w mieście, w prokuraturze. Nie może tak być szanowni państwo, bo wy 

udajecie, że wy nic nie wiecie, a dlaczego sprawa MZGOK została umorzona? 

Towarzysza sekretarza wnuk umorzył, jak mógł nie umorzyć, skoro kiedyś szef 

okręgówki zrobił to, co zrobił. Szanowni państwo czas na zmianę w tym mieście, na te 

układy, przerwanie tego wszystkiego. Nie może być tak, że będziemy się wszyscy 

głaskać, że jest ładnie i pięknie. Musi być to przerwane, dlatego wierzę w to, że 

jesienne wybory pokażą, pokażą Polacy miejsce niemieckiej partii w Polsce jak ma być 

to zrobione. Tak musi być i nie może być tak, że od 1 lipca nam znosi pan minister 
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zdrowia stan pandemii. Jest jedna rzecz, pandemię polską toczy od grubej kreski inna 

pandemia - czerwona zaraza i jeżeli tego nie zrobimy - weryfikacji i dekomunizacji, to 

dalej nic nie będzie, trzecie pokolenie będzie robiło to, co będzie robiło.” 

Przewodniczący rady, cytuję: „Ta wypowiedź nie miała nic wspólnego z debatą 

i z Raportem. Proszę bardzo pani radna Barbara Musiał, udzielam głosu.” 

Głos zabrała radna Barbara MUSIAŁ, cytuję: „Chciałabym zabrać głos na temat ten, 

który dzisiaj omawiamy. Ostatnia komisja wyjazdowa dała taki asumpt do pewnych 

przemyśleń i również to, o czym debatujemy. Chciałabym tak nakreślić, taki 

ogólniejszy klimat finansowy naszego miasta z ostatnich kilku lat, to dużo mówi o tym, 

w jakich warunkach przyszło prezydentowi i jego ekipie zarządzać miastem.  

Chciałabym posłużyć się danymi ze Związku Miast Polskich za lata 2019-2023. Według 

tych wyliczeń ubytki finansowe dla miasta Konina, ubytki skumulowanego dochodu 

PIT dla miasta Konina wynoszą 107 mln zł. Dodatkowe wpływy w roku 2021-2022, 

mówię o dotacjach, to kwota 30 mln zł, daje to stratę w dochodach PIT na poziomie 

77 mln zł. Dochody z PIT stanowią, a właściwie stanowiły do 45% dochodów naszego 

miasta. Subwencja z kolei też bardzo ważna historia. Subwencja oświatowa w roku 

2022 wpłynęła do naszego budżetu w kwocie 147 mln zł, a wydatki miasta na oświatę 

zamknęły się w kwocie 246 mln zł, czyli miasto dopłaciło aż 99 mln zł do systemu 

oświaty. 

Poprzez zmiany podatkowe kolejna historia, trudno wyliczyć, jaki był odpływ 

z przedsiębiorstw podatku liniowego do opłacenia podatku w formie ryczałtu. Dochód 

ten całkowicie wpływa do budżetu państwa. 

I kolejna sprawa bardzo ważna, skutki inflacji, to jest wzrost wydatków na odsetki od 

kredytów i obligacji bankowych z kwoty w 2021 roku było to 2,6 mln zł, w roku 2022 to 

jest 11,5 mln zł. Te warunki o których mówię są bardzo trudne, w związku z tym 

chciałam wyrazić swój szacunek dla ekipy rządzącej naszego miasta. 

Równocześnie właśnie spotkały nas takie, w takich warunkach przyszło, czyli 

zmniejszenie wpływów do budżetu miasta, pandemia, przyjęcie uchodźców i skutki 

inflacji, bardzo trudno, uważam, że miasto poradziło sobie z tym bardzo dobrze.” 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Konina wotum 

zaufania (druk nr 983) 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Przechodzimy do 

głosowania.” 
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Wynikiem głosowania – 12 radnych „za”, 8 „przeciw” i 1 „wstrzymujący się” - Rada 

Miasta Konina podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Konina 

wotum zaufania. 

Uchwała Nr 942 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Głos zabrał Prezydent Miasta Konina Piotr KORYTKOWSKI, cytuję: „Dziękuję bardzo 

Wysoka Rado za udzielenie wotum zaufania, jak to mówią stosowne dokumenty 

prawne Prezydentowi Miasta Konina, ale to jest wotum zaufania, które i spływa 

również na wszystkich moich współpracowników i chciałbym im za tą pracę 

w minionym roku jeszcze raz podziękować – Kochani dostaliśmy wotum zaufania.” 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Konina za 2022 rok 

(druk nr 984); 

b) udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Konina z tytułu 

wykonania budżetu Miasta Konina za 2022 rok (druk nr 985). 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Kolejny punkt 

porządku obrad to jest podjęcie uchwał w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta za 

2022 rok - druk nr 984 i drugi projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Prezydentowi Miasta Konina z tytułu wykonania budżetu miasta Konina za 2022 rok - 

druk nr 985. 

W pierwszej kolejności rozpatrzymy sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu miasta Konina za 2022 rok. Państwo radni otrzymali te 

sprawozdania i były one rozpatrywane przez wszystkie komisje Rady Miasta Konina. 

Chciałbym państwu radnym przypomnieć, że zapis z art. 18 ustęp 2 punkt 4 ustawy 

o samorządzie gminnym mówi, że do wyłącznej właściwości rady gminy należy między 

innymi, rozpatrywanie sprawozdania z wykonania budżetu. 

Przypomnę również państwu radnym zapis art. 270 ustęp 4 ustawy o finansach 

publicznych, który brzmi: Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku 

następującego po roku budżetowym. 
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Informuję, że Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu wyrażająca opinię o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Konina 

sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta Konina za rok 2022 została państwu 

radnym doręczona drogą elektroniczną. 

Została również przekazana państwu radnym opinia sporządzona przez Komisję 

Rewizyjną w sprawie wykonania budżetu miasta Konina za rok 2022. 

W tej chwili udzielę głosu panu prezydentowi Piotrowi Korytkowskiemu.” 

a) rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Konina za 2022 rok 

(druk nr 984). 

Głos zabrał Prezydent Miasta Konina Piotr KORYTOWSKI, cytuję: „Dziękuję panie 

przewodniczący. Przed rozpoczęciem debaty w temacie wykonania budżetu chciałem 

przedstawić państwu, za pomocą również prezentacji, najważniejsze rzeczy właśnie 

związane z wykonaniem budżetu i powiem tak, będzie troszeczkę krócej niż przed 

wotum zaufania. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! 

Uchwalony przez Radę Miasta Konina 29 grudnia 2021 roku budżet miasta na rok 

2022 został zrealizowany w ponad 96%. W trakcie roku, oczywiście za państwa 

akceptacją, uległ on zmianie, ostatecznie kształtując wykonanie dochodów miasta za 

rok 2022 w wysokości 665 mln 573 tysięcy 919 złotych i 66 groszy.  

Analizując wykonanie budżetu na przestrzeni ostatniego dziesięciolecia należy 

zauważyć jego niezmienną tendencję rosnącą do 2020 roku i wyhamowanie w latach 

2021-2022. Przy czym od 2021 roku wynik budżetu kształtuje się na dodatnim 

poziomie - Miasto generuje nadwyżkę budżetową, w 2022 roku ukształtowała się ona 

na poziomie 14 mln zł. 

W strukturze dochodów największe źródło stanowią podatki, opłaty i udziały 

(ok. 254 mln zł). Subwencja ogólna z budżetu państwa stanowi drugie co do wielkości 

źródło dochodów, składające się w przeważającej mierze z subwencji oświatowej, 

następnie dotacje celowe i inne wpływy, dochody majątkowe oraz pozostałe wpływy. 

Wraz z początkiem 2022 roku weszła w życie najobszerniejsza nowelizacja prawa 

podatkowego w Polsce od co najmniej trzech dekad, która w znaczy sposób wpłynęła 

na kształtowanie się struktury dochodów miasta, jak i zmiana przepisów w zakresie 

kształtowania dochodów jednostek samorządu terytorialnego, stąd wpływy z podatku 

dochodowego od osób fizycznych i prawnych ukształtowały się na poziomie 45,56% 

i były niższe niż w 2021 roku. 
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W roku 2022 odnotowano natomiast rekordowy wpływ z podatku od czynności 

cywilnoprawnych. 

Wydatki miasta. Podstawowym problemem ekonomicznym minionego roku 

budżetowego niezaprzeczalnie była wysoka inflacja, która osiągnęła poziomy 

niespotykane od czasów transformacji polskiej gospodarki na przełomie lat 80. i 90. 

ubiegłego wieku. Agresja Rosji na Ukrainę oraz wywołany przez to kryzys na rynkach 

finansowych, zakłócenia w łańcuchu dostaw oraz kryzys energetyczny miały wpływ na 

kształtowanie się wielkości wydatków budżetu miasta na 2022 rok, które zostały 

zrealizowane w wysokości 92,42% planu, to jest w kwocie 651.526.769,39 zł. 

Najwięcej z tej kwoty przeznaczyliśmy na oświatę i wychowanie to jest blisko 235 mln 

zł, a na edukacyjną opiekę wychowawczą ponad 11 mln zł. Bez mała 130 mln zł 

stanowiły wydatki z zakresu rodziny i pomocy społecznej. Natomiast na transport 

i łączność – wydaliśmy w ubiegłym roku ponad 52 mln zł. Ponad 33 mln zł kosztowały 

zadania z zakresu gospodarki komunalnej i ochrony środowiska oraz bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona przeciwpożarowa 19 mln zł.  

Wydatki na oświatę stanowią ponad 1/3 budżetu miasta Konina. Wpływ subwencji 

oświatowej w roku 2022 ukształtował się na poziomie 147 mln zł, wydatki poniesione 

na oświatę i wychowanie oraz edukacyjną opiekę wychowawczą opiewały na kwotę 

246 mln zł. Prosty wniosek, że Miasto dokłada do realizacji tych zadań 40% środków 

własnych, przy czym subwencja oświatowa w części gminnej finansuje 44% wydatków, 

a w części powiatowej 79%. 

Wpływ na kształtowanie wielkości planowanych i zrealizowanych wydatków 

majątkowych miały z jednej strony pandemia (szczególnie lockdown w Chinach oraz 

wstrząsy w globalnej logistyce), z drugiej rosyjska agresja na Ukrainę i jej 

konsekwencje, bowiem w istotny sposób utrudniły one funkcjonowanie biznesu, 

a także znacząco zwiększyły konkurencję o pozyskiwanie surowców.  

W minionym roku na zadania majątkowe wydaliśmy ponad 62 mln zł. W ramach 

wydatków majątkowych zaplanowano 71 zadań inwestycyjnych, w tym wykonano 

53 zadania (z tego 3 zadania zostały zrealizowane jako wydatki, które nie wygasają 

z upływem 2022 roku), 13 zadań będzie kontynuowanych w 2023 roku (z tego 

2 zadania przeniesiono na wydatki, które nie wygasają z upływem 2022 roku), 

z wykonania 4 zadań zrezygnowano, 1 zadanie zrealizowano częściowo. 

Wykonanie dochodów i wydatków majątkowych w ostatnim dziesięcioleciu 

ukształtowało się na nierównomiernym poziomie. W świetle tak trudnej sytuacji 

gospodarczo ekonomicznej wydatki roku 2021 i 2022 to powrót do realizacji inwestycji 

na poziomie 2014 roku. Jednak w ostatnich latach obserwujemy mniejszą 
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dysproporcję między majątkowymi dochodami a wydatkami, realizowanymi przez 

miasto. Jest to ściśle powiązane z aktywną polityką Konina, związaną z pozyskiwaniem 

środków na realizację inwestycji w ramach projektów krajowych, europejskich jak 

i z funduszy EOG i funduszy norweskich. 

W ramach budżetu miasta realizowano również wydatki Konińskiego Budżetu 

Obywatelskiego, które wykonano zgodnie z Uchwałą Nr 481 Rady Miasta Konina z dnia 

27 stycznia 2021 roku w sprawie realizacji „Konińskiego Budżetu Obywatelskiego”. 

Plan zadań KBO uchwalony na rok 2022 wynosił 4 mln zł, wykonano wydatki na 

poziomie ponad 1 mln zł, co stanowi 26,40% ogółu zrealizowanych wydatków, przy 

czym zadania w zakresie wydatków bieżących zrealizowano na poziomie 91%, 

a majątkowych w 9%. 

W 2022 roku zrealizowano zadania w ramach środków funduszu przeciwdziałania 

COVID-19, w szczególności z zakresu gospodarki mieszkaniowej, do Miejskiego 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Koninie przekazano kwotę prawie 

40 mln zł z przeznaczeniem na budowę budynków mieszkalnych. Przedsięwzięcia 

realizowane są z Rządowego programu bezzwrotnego wsparcia budownictwa ze 

środków Funduszu Dopłat, którego obsługę prowadzi Bank Gospodarstwa Krajowego. 

Jest to program mający na celu zwiększenie zasobu lokali mieszkalnych oraz lokali 

i pomieszczeń z zakresu pomocy społecznej, służących zaspokajaniu potrzeb osób 

o niskich i przeciętnych dochodach.  

Ponadto zrealizowano wypłatę dodatku węglowego w kwocie 9 mln zł oraz dodatku 

dla gospodarstw domowych i podmiotów wrażliwych z tytułu wykorzystania 

niektórych źródeł ciepła. 

Natychmiastowym skutkiem konfliktu zbrojnego był masowy napływ uchodźców 

wojennych. Polską granicę od momentu wybuchu wojny przekroczyło prawie 9 mln 

uchodźców, z czego ok. 1,5 mln pozostało w naszym kraju. W oparciu o ustawę 

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa zrealizowano wydatki finansowane ze środków Funduszu Pomocy, 

w szczególności na realizację zadań z zakresu pomocy społecznej i rodziny, oświaty 

i wychowania, jak i bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej.  

Wysoka Rado! 

Przychody w 2022 roku zostały wykonane na łączną kwotę ponad 48 mln zł, w tym 

emisja papierów wartościowych na 21 mln zł, natomiast rozchody zostały wykonane 

w kwocie ponad 36 mln zł i przeznaczono je na spłatę rat kapitałowych zaciągniętych 

pożyczek i kredytów. Tym samym kwota długu na koniec 2022 roku ukształtowała się 
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na poziomie 218 mln zł i chcę to podkreślić, od 2020 roku wykazuje tendencję 

spadkową mimo trudnych czasów. 

W wyniku realizacji zadań w 2022 roku budżet miasta zamknął się nadwyżką 

w wysokości blisko 14 mln zł. 

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych przedstawiona została Wysokiej Radzie 

również informacja z wykonania planu finansowego instytucji kultury: 

1. Konińskiego Domu Kultury – wykonanie wydatków na poziomie 6,9 mln zł, 

2. Młodzieżowego Domu Kultury - wykonanie wydatków na poziomie 2,7 mln zł, 

3. Miejskiej Biblioteki Publicznej - wykonanie wydatków na poziomie 4,4 mln zł. 

Szczegóły zawarte są w analizie z wykonania planu finansowego poszczególnych 

jednostek dołączonej do sprawozdania. 

Obszerna informacja o stanie mienia miasta wg stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku 

zawiera wartość mienia komunalnego, która wzrosła o 4,36% i wyniosła na koniec 

roku ponad 1 miliard 523 milionów zł, w tym na wartość mienia rat ka[i: 

- majątek trwały w jednostkach organizacyjnych ponad 1,2 miliarda zł, 

- środki trwałe w budowie ponad 12 mln zł, 

- wartość udziałów Miasta w spółkach prawa handlowego to ponad 342 mln zł. 

Zostało państwu przekazane również sprawozdanie finansowe sporządzone na 

podstawie ksiąg rachunkowych i obowiązujących przepisów.  

Najważniejsze jego wielkości to: 

- suma bilansowa „Bilansu z wykonania budżetu Miasta Konina”, która opiewa na 

kwotę 60.057.392,78 zł, 

- zobowiązania finansowe (z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów i emisji 

obligacji) to kwota 217.817.344,68 zł,  

- wynik wykonania budżetu 14.047.150,27 zł. 

Ponadto prezentujemy państwu informację dla mieszkańców z wykonania budżetu 

Miasta Konina za 2022 rok. Ma ona formę graficzną, można ją wydrukować, można ją 

otworzyć również w Internecie, ma charakter interaktywny. Stanowi ona uproszczoną 

informację o finansach, przygotowaną przez służby finansowe w formie graficznej, za 

co bardzo moim służbom dziękuję. Myślę, że to przybliży w lepszy sposób, bardziej 

przystępny jak wyglądało kształtowanie się budżetu i wykonanie jego w minionym 

roku. Ujęte tam zostały najważniejsze dane ze sprawozdania z wykonania budżetu 
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miasta, a wykorzystana w materiale kolorystyka jest zgodna z identyfikacją wizualną 

miasta. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 

2022 rok uzyskało pozytywną opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 24 kwietnia 2023 roku. 

Dziękuję bardzo również Komisji Rewizyjnej za pozytywną opinię o wykonaniu 

budżetu Miasta Konina, a za chwileczkę będzie na ten temat mowa, sprawozdania 

finansowego oraz wystąpienie do Rady Miasta Konina z wnioskiem o udzielenie 

absolutorium Prezydentowi Miasta Konina za rok 2022. 

Ja jeszcze pragnę podziękować wszystkim moim służbom finansowym z trzech 

wydziałów związanych z finansami i pani kierownik Wydziału Budżetu, była mowa 

o pani działaniu w minionym roku, dziękuję wszystkim bardzo mocno.” 

Przewodniczący rady, cytuję: „Dziękuję panu prezydentowi i proszę o zabranie głosu 

pana radnego Dominika Szopę przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i omówienie 

opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Konina z wykonania budżetu miasta Konina za 

2022 rok z dnia 5 czerwca 2023 roku. Udzielam panu głosu.” 

Głos zabrał przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dominik SZOPA, cytuję: „Szanowni 

Państwo, Panie Prezydencie, Wysoka Rado omówię po krótce opinię Komisji 

Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu miasta Konina za 2022 rok. Opinię tą 

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Konina sporządziła poprzez analizę następujących 

części składowych, które dotyczyły: 

 analizy zmian w budżecie miasta Konina na 2022 rok, 

 realizacji dochodów przez miasto Konin, 

 realizacji wydatków przez miasto Konin, 

 przeprowadzonych kontroli, 

 stanu mienia komunalnego miasta Konina, 

 subwencji ogólnej, 

 wysokości zadłużenia na koniec 2022 roku, 

 analizy sprawozdania finansowego miasta Konina za 2022 rok, 

 sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 
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Jeżeli chodzi o zmiany w budżecie miasta Konina, to komisja ustaliła, że w 2022 roku 

dokonano 44 zmian w budżecie miasta, z czego 29 było poczynionych zarządzeniami 

Prezydenta Miasta Konina, a 15 uchwałami Rady Miasta Konina. 

Jeżeli chodzi o dochody, to komisja ustaliła, że dochody miasta Konina w 2022 roku 

wyniosły 665.573.919,66 zł i te dochody zostały zrealizowane w 96,7% wobec planu 

założonego w pierwotnej wersji budżetu na 2022 rok. 

Z wyżej wymienionych dochodów 499.082.350,34 zł to były dochody gminy, 

a 166.491.569,32 zł to dochody powiatu. 

Wpływy z podatku od nieruchomości w 2022 roku wyniosły 75.793.219,73 zł 

i przekroczyły plan założony w pierwotnej wersji budżetu, ponieważ wyniosły 102,14% 

założonego planu. 

Wpływy z podatku od środków transportowych wyniosły 1.882.463,23 zł i również 

o 7,56% przekroczyły plan założony w pierwotnej wersji budżetu. 

Budżet Miasta w 2022 roku zasiliły dywidendy od dwóch spółek komunalnych. 

100.000,00 zł od Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, a także 

3.995.971,14 zł od Miejskiego Zakładu Gospodarki Odpadami Komunalnymi. 

Jeżeli chodzi o wydatki, to w 2022 roku wydatki miasta zamknęły się w kwocie 

651.526.769,39 zł i było to 92,42% kwoty założonej w pierwotnej wersji budżetu. 

485.883.291,79 zł była to część gminna, a 165.643.477,60 zł to była część powiatowa. 

Komisja Rewizyjna bardziej szczegółowej analizie poddała wydatki miasta związane 

z zapewnieniem bezpieczeństwa uchodźcom, którzy przybyli do Konina w związku 

z wojną na Ukrainie, a także wydatkom związanym z zapewnieniem dostaw paliwa 

stałego dla gospodarstw domowych. 

Jeżeli chodzi o wydatki związane z wojną i z przyjęciem uchodźców, to komisja ustaliła, 

że 11.366.490,00 zł zostało wydane w ramach środków otrzymanych przez Miasto 

z rządowego Funduszu Pomocy Ukrainie. Pieniądze te były wydane głównie na 

świadczenia rodzinne i społeczne, a także dofinansowanie dodatkowych zadań 

oświaty wynikających z przyjęcia uchodźców. 

Jeżeli chodzi o zapewnienie paliwa stałego (węgla kamiennego) dla gospodarstw 

domowych, to ustaliliśmy, że w 2022 roku Miasto zakupiło 283,78 ton węgla po cenie 

1.500,00 zł brutto za tonę, z czego 282,50 tony zostało sprzedane w kwocie 2.000,00 zł 

za tonę. 

W 2022 roku w Urzędzie Miejskim przeprowadzono 23 kontrole wewnętrzne 

dokonywane przez wyspecjalizowane komórki Urzędu Miejskiego i 9 kontroli 
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zewnętrznych. Kontrole zewnętrzne przeprowadzały różne instytucje między innymi 

Wojewoda Wielkopolski, Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego, 

Wojewódzka Inspekcja Ochrony Środowiska, czy Najwyższa Izba Kontroli. 

Dochody z mienia komunalnego według stanu na 31 grudnia 2022 roku wyniosły 

26.989.923,07 zł. Odnotowano wzrost dochodów z tytułu sprzedaży lokali i budynków, 

a także najmu lokali. Zmniejszenie dochodów w porównaniu z poprzednim rokiem 

odnotowano, jeżeli chodzi o dochody z tytułu sprzedaży gruntów. 

Subwencja ogólna w odniesieniu do założeń pierwotnej wersji budżetu na 2022 rok 

została zrealizowana w 100% i wpłynęła w kwocie 161.386.333,00 zł. 

Zadłużenie miasta Konina według stanu na 31 grudnia 2022 roku wyniosło 

218.592.490,48 zł, w porównaniu z rokiem poprzednim ono się zmniejszyło 

o 15 mln zł. 

Bilans i sprawozdanie finansowe, o czym mówił wcześniej pan prezydent, zostały 

państwu radnym doręczone. 

Ja w imieniu swoim i członków Komisji Rewizyjnej chciałem podziękować pani 

skarbnik, jej zastępcy, pani głównej księgowej miasta, paniom kierowniczkom 

Wydziału Budżetu i Wydziału Księgowości, a także pracownikom i przede wszystkim 

paniom z Biura Rady Miasta i pani sekretarz za merytoryczną pomoc jaką uzyskaliśmy 

i zawsze uzyskujemy przy sporządzeniu tejże opinii. Z mojej strony to tyle. Dziękuję.” 

Przewodniczący rady, cytuję: „Obecnie proszę przewodniczących komisji 

o przedłożenie wypracowanych opinii dotyczących rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2022. 

Opinie przedstawiają wszystkie komisje, jak będzie wspólna opinia, to też proszę mi 

zasygnalizować. Jako pierwsza jest komisja ta najważniejsza, Komisja Finansów, wobec 

tego udzielam panu przewodniczącemu Markowi Cieślakowi głosu.” 

Przewodniczący Komisji Finansów Marek CIEŚLAK powiedział, cytuję: „Panowie 

prezydenci, Wysoka Rado! 

Panie przewodniczący chciałbym przedstawić opinię wspólną Komisji Finansów jak 

również Komisji Infrastruktury, która odbyła się w dniu 26 czerwca 2023 roku.  

Komisje po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem 

z wykonania budżetu miasta Konina za 2022 rok nie wnoszą uwag i zastrzeżeń do 

przedłożonych sprawozdań. 

Sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu miasta zostało sporządzone z dużą 

starannością i szczegółowością, czego wymaga ustawa o finansach publicznych. 
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Sprawozdanie składa się z części opisowej i tabelarycznej, zawierając istotne dane 

z zakresu dochodów i wydatków, zgodnie z klasyfikacją budżetową dochodów 

i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz zadań 

przyjętych od innych jednostek samorządu terytorialnego, wykazem dotacji, wydatków 

majątkowych, wydatków w ramach budżetu obywatelskiego, wykonania planów 

i dochodów, wydatków realizowanych ze środków funduszu przeciwdziałania COVID-

19. Zawiera również informacje o realizacji zadań finansowanych ze środków Unii 

Europejskiej oraz innych środków zagranicznych. 

Przedstawione informacje o przychodach i rozchodach oraz poniesionych wydatkach 

z budżetu miasta na zapłacenie odsetek, kar, wypłat, odszkodowań. W części opisowej 

ujęte są wyjaśnienia dotyczące dochodów, wydatków, poziomu zaległości i skutków 

ulg, umorzeń, zwolnień, odroczeń, w tej częściej zawarta jest również informacja 

o zadłużeniu miasta z tytułu zaciągniętych kredytów, pożyczek oraz obligacji miejskich. 

Z danych przedstawionych w sprawozdaniu wynika, że budżet miasta za 2022 rok 

został wykonany z nadwyżką dochodów nad wydatkami w wysokości ponad 14 mln zł, 

przy planowanym deficycie ponad 12 mln zł.  

Dochody miasta wykonane w 96% planu, kwotą 665.573.919 zł, z tego dochody 

bieżące 609.358.201 zł to jest 96,5% planu.  

Dochody majątkowe 56.215.717 zł, to jest ponad 90% planu, w tym ze sprzedaży 

majątku ponad 10 mln zł, to jest 63% planu, natomiast wydatki miasta zrealizowano 

w 92% na kwotę 651.526.769 zł, w tym wydatki bieżące ponad 589 tys. zł, to jest 92% 

planu.  

Wydatki majątkowe 62.315.300 zł, 93% planu, w ramach tego zrealizowano 53 zadania 

inwestycyjne.  

Z danych tych wynika ważna informacja, że wynik operacyjny z wykonania budżetu, 

stanowiący różnicę pomiędzy dochodami a wydatkami bieżącymi jest wartością 

dodatnią, wynoszącą ponad 20 mln zł, tym samym został spełniony wymóg zawarty 

w art. 242 ustawy o finansach publicznych.  

Przychody budżetu miasta na koniec 2022 roku zostały zrealizowane w kwocie ponad 

66 mln zł, na co składały się środki z kredytów, pożyczek, emisji papierów 

wartościowych, wolnych środków na koncie oraz niewykorzystanych środków 

pieniężnych. 

Miasto Konin na dzień 31 grudnia 2022 roku posiadało zadłużenie w wysokości 

218.592.490 zł, co stanowi 32,84% zrealizowanych dochodów budżetu.  
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Spłata kredytów, pożyczek wraz z kosztami obsługi długu wyniosła 35 mln zł, co 

stanowi 7,8% wykonania dochodów bieżących budżetu jest niższa od limitu 

określonego w artykule 243 ustawy o finansach publicznych. 

Komisje zapoznały się ze sprawozdaniem finansowym miasta za 2022 rok, które 

zamyka się po stronie pasywów i aktywów kwotą ponad 60 mln zł.  

Komisja Finansów oraz Komisja Infrastruktury pozytywnie oceniają wykonanie 

budżetu miasta za 2022 rok i nie wnoszą żadnych uwag do sprawozdania 

finansowego. 

Za udzieleniem niniejszej opinii 8 radnych głosowało „za”, 1 radny „wstrzymał się”, 

głosów „przeciwnych” nie było. Dziękuję.” 

Kolejno głos zabrał przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Tomasz 

Andrzej NOWAK, cytuję: „Komisja Edukacji, Kultury i Sportu: 7 głosami „za” przy 

2 „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały druk nr 984. 

Panie przewodniczący czy mam przeczytać pozostałe komisje? Tak. 

Komisje obradowały jako połączone - Komisja Edukacji, Kultury i Sportu, Komisja 

Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisja Praworządności. 

Komisja Rodziny i Spraw Społecznych 5 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i Komisja Praworządności, tutaj wynik był: 

3 radnych „za”, 3 „wstrzymujących się”, a więc również pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały druk nr 984. Dziękuję.” 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem finansowym miasta 

Konina za 2022 rok i sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Konina za rok 2022. 

Nie było chętnych do zabrania głosu. 

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

miasta Konina za 2022 rok – druk nr 984. 

W głosowaniu brało udział 21 radnych. 

Wynikiem głosowania – 14 „za”, 0 „przeciw” i 7 „wstrzymujących się” - Rada Miasta 

Konina podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Konina za 2022 

rok.  

Uchwała Nr 943 stanowi załącznik do protokołu obrad sesji. 
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b) udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Konina z tytułu wykonania 

budżetu miasta Konina za 2022 rok (druk nr 985). 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Przystępujemy teraz 

do części dotyczącej udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Konina. 

Przypominam, że zgodnie z art. 18a ustęp 3 ustawy o samorządzie gminnym, Komisja 

Rewizyjna opiniuje wykonanie budżetu gminy i występuje z wnioskiem do rady gminy 

w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium prezydentowi. Wniosek 

w sprawie absolutorium podlega zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową. 

Przypomnę państwu radnym również, że zapis art. 271 ustęp 1 ustawy o finansach 

publicznych brzmi: „Nie później niż dnia 30 czerwca roku następującego po roku 

budżetowym, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego podejmuje 

uchwałę w sprawie absolutorium dla zarządu po zapoznaniu się z: 

- sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

- sprawozdaniem finansowym, 

- opinią z badania sprawozdania finansowego, o którym mowa w art. 268, 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, o której mowa w art. 270 ust. 2, 

- informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego,  

- stanowiskiem Komisji Rewizyjnej.” 

Obecnie poproszę pana radnego Dominika Szopę przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej w celu odczytania protokołu z posiedzenia komisji oraz uchwały komisji 

zawierającej wniosek o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Konina za 2022 

rok, a także uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Konina w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta z tytułu wykonania 

budżetu za 2022 rok. Uchwała ta została przekazana również państwu radnym drogą 

elektroniczną.” 

Głos zabrał przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dominik SZOPA, cytuję: „Szanowni 

Państwo, Panie Prezydencie, Wysoka Rado. Na posiedzeniu w dniu 5 czerwca 2023 

roku Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z opinią dotyczącą wykonania budżetu 

wypracowała wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Konina 

za 2022 rok. 

Projekt uchwały w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi 

Miasta Konina za 2022 rok został poddany pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 
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4 członków komisji opowiedziało się „za”, 2 członków „wstrzymało się” od głosu. 

Wobec tego przyjęta została uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Konina z dnia 

5 czerwca 2023 roku, gdzie w § 1. jest napisane, że Komisja Rewizyjna wnosi o udzielenie 

absolutorium Prezydentowi Miasta Konina za 2022 rok. Opinia Komisji Rewizyjnej 

stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Uchwała została przedłożona panu 

przewodniczącemu.  

To tyle z mojej strony.” 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział: „Dziękuję panu 

przewodniczącemu, otwieram dyskusję nad udzieleniem absolutorium Prezydentowi 

Miasta Konina, czy ktoś z państwa radnych chce zabrać głos w dyskusji to proszę 

bardzo?” 

Głos zabrał radny Wiesław Wanjas w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej, cytuję: 

„Panie prezydencie, szanowni państwo radni oraz szanowni goście, którzy biorą udział 

w dzisiejszej sesji Rady Miasta Konina. 

Wszyscy włodarze jednostek samorządu terytorialnego mają niezwykle trudne 

warunki i okoliczności do prawidłowego wykonywania swoich obowiązków.   

Jedną z większych przyczyn tych trudności jest ciągle wysoka inflacja, która przyczynia 

się do wysokich kosztów życia i działalności. W 2022 roku z powodu wojny zostały 

zerwane łańcuchy dostaw, co w sposób istotny utrudniło prowadzenie racjonalnej 

gospodarki, jak również natychmiastowy wzrost cen materiałów i produktów.  

Mimo tych i jeszcze wielu innych przeszkód panu prezydentowi, załodze Urzędu 

Miejskiego w Koninie, jak również jednostkom organizacyjnym udało się zrealizować 

88 projektów na łączną wartość 318.878.000 zł. Były to projekty z dofinansowaniem ze 

środków krajowych, z dofinansowaniem ze środków europejskich, jak również 

norweskich oraz dofinansowania tak zwane mieszane. 

Kluczowymi projektami są między innymi: „Zielone korytarze miejskie”, Generator 

miejskiej energii, przebudowa stadionu im. Mariana Paska, budowa Domu Zemełki. 

W 2022 roku zrealizowano 23 zadania inwestycyjne na kwotę 5.940.000 zł. 

Proszę państwa, dzięki dobrze prowadzonej polityce mieszkaniowej możemy 

pochwalić się tym, że obecnie na listach oczekujących na mieszkania z miasta mamy: 

na liście mieszkaniowej, czyli tak zwanej komunalnej 47 wniosków, a na liście socjalnej 

118 wniosków, czyli razem 165 wniosków. Ja chcę przypomnieć, bo wielokrotnie już 

o tym mówiliśmy, że na początku gdy pan prezydent obejmował funkcję Prezydenta 

Miasta Konina na listach w Wydziale Spraw Lokalowych było ponad 700 wniosków, 
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w tej chwili jest 118. Byłoby jeszcze mniej, tylko jak tutaj patrzę na koleżankę 

Katarzynę byłoby jeszcze mniej, ale z powodów, w trudnych warunkach w jakich ludzie 

mieszkają, musimy remontować domy i są tak zwane przekwaterowania. W związku 

z tym musimy przydzielać mieszkania tym ludziom wykwaterowanym nie przedzielając 

mieszkań z listy. 

Myślę, że pan prezydent może na każdym forum swoim kolegom burmistrzom, 

prezydentom chwalić się tymi danymi o sytuacji mieszkaniowej. 

Na koniec jeszcze chciałbym o jednej sprawie bardzo ważnej powiedzieć, choć 

z budżetem ona w samej wartości swojej finansowej nie jest wielka, natomiast dla 

mnie jest bardzo wielką i dużą sprawą co do mieszkańców Konina. Proszę państwa, 

pan prezydent podjął inicjatywę w ubiegłym roku, pod koniec ubiegłego roku, aby 

wraz z 14 włodarzami ościennych gmin pomóc sfinansować zakup aparatury do 

trójwymiarowego obrazowania serca. Ta aparatura jest na Oddziale Kardiologii 

konińskiej. 

Proszę państwa chcę powiedzieć jedno, że do tej pory w Polsce jedynie taką aparaturę 

mają szpitale kliniczne i mówię to z całą odpowiedzialnością i sprawdziłem to, że 

będziemy pierwszym szpitalem nieklinicznym, w którym będą mieli taką aparaturę. 

Proszę państwa, jest to aparatura, która służy do badania serca i jak rozmawiałem 

z lekarzami, z kardiologami z naszego szpitala mówią, że głównie z tego będą się 

cieszyły panie w ciąży, ponieważ jest bardzo trudne do tej pory wykonywanie tych 

badań. Tak że jeszcze raz panie prezydencie dziękuję za tą inicjatywę.  

Proszę państwa biorąc pod uwagę całokształt działania pana prezydenta Klub nasz 

zagłosuje za udzieleniem absolutorium. Dziękuję bardzo.” 

Głos zabrał przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości Krystian 

MAJEWSKI, cytuję: „Szanowni panowie prezydenci, szanowni państwo radni, szanowni 

państwo.  

Dyskusja odbyła się, w moim przypadku, w punkcie dotyczącym raportu nad stanem 

miasta, nie będę się ani powtarzał, ani przedłużał tej dyskusji. Pod względem 

formalnym, księgowym budżet został wykonany prawidłowo i dlatego nasz klub 

„wstrzyma się” od głosu w tym głosowaniu. 

Rozumiem, że państwa śmieszy, ale jeszcze raz wytłumaczę. Dyskusja nad stanem 

miasta i budżet jest jego elementem, odbyła się wcześniej i ja nie chcę znowu mówić 

15 minut albo 20, żeby państwo nie usnęli, ale ze względów formalnych budżet został 

wykonany prawidłowo, dlatego „wstrzymujemy się” a nie głosujemy „przeciwko”. 

To tak tylko do publiki, która chyba nie zrozumiała mojej wypowiedzi.” 
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Kolejno głos zabrała przewodnicząca Klubu Radnych Wspólny Konin Emilia 

WASIELEWSKA, cytuję: „Pomimo, że początkowo plan zakładał deficyt na poziomie 

12 mln zł ostatecznie rok udało się zamknąć nadwyżką w kwocie 14 mln zł. 

Kluczową pozycją w budżecie były wydatki na oświatę w kwocie 246 mln zł, subwencja 

pokrywa zaledwie 60% kosztów, 40% miasto musiało dołożyć z własnych środków. Jest 

to niewątpliwie największy ciężar dla naszego budżetu. Pomimo restrukturyzacji 

przeprowadzonej przez miasto koszty rosną zbyt dynamicznie, spowodowane jest to 

decyzjami centralnymi. Miasto w 2022 roku zrealizowało wydatki majątkowe na 

poziomie 60 mln zł, co w trudnych czasach dla samorządów jest dobrym wynikiem.  

Po raz kolejny trudność sprawia realizacja Konińskiego Budżetu Obywatelskiego, 

wykonanie ma poziomie 26% i mam wrażenie, że powodem tego jest konstrukcja 

samego budżetu obywatelskiego, który dopuszcza zbyt duże projekty i konieczność 

realizowania ich w bardzo krótkim, rocznym odstępie czasu, gdzie trzeba najczęściej 

opracować dokumentację i zrealizować inwestycję, więc w tym momencie też może 

zasugeruję zmianę samego regulaminu budżetu obywatelskiego. 

Niemniej pozytywną opinię wystawili panu prezydentowi Komisja Rewizyjna, 

Regionalna Izba Obrachunkowa, Klub Wspólny Konin zagłosuje „za” absolutorium dla 

pana prezydenta Korytkowskiego, jak i pracy urzędu, który przyczynił się do realizacji 

budżetu w 2022 roku.” 

Następnie głos zabrał przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI - przewodniczący 

Klubu Radnych Lewica, cytuję: „W imieniu Klubu Lewicy przedstawię również nasze 

stanowisko w tej sprawie.  

Udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Konina to nie jest żadna ocena 

polityczna, to jest po prostu ocena merytoryczna z faktycznego wykonania budżetu 

miasta Konina. I tak to powinno być odbierane i tak to powinno być oceniane, tym 

powinniśmy się kierować głosując „za” udzieleniem absolutorium Prezydentowi Miasta 

Konina. 

Chcę zwrócić również uwagę na jeden wskaźnik, który zasygnalizował pan prezydent 

podczas swojego wystąpienia, o zadłużeniu miasta Konina, które od dwóch lat 

wskazuje tendencję spadkową. Ja jeszcze chcę podkreślić, że to zadłużenie jest na 

bardzo przyzwoitym poziomie i bardzo bezpieczne, bo stanowi, nie liczyłem 

w procentach, to jest około 1/3 przychodu. Tak że to jest wskaźnik bardzo bezpieczny, 

bo dopuszczalne jest do 60% przychodów.  

Chcę również zwrócić uwagę na dodatni wyniki wykonania budżetu, o czym tu już było 

dzisiaj kilka razy podkreślone w wystąpieniach.  
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Nie będę już wspominał innych rzeczy, bo to już było zasygnalizowane i powiedziane 

w dyskusji na dzisiejszej radzie. 

Muszę powiedzieć jeszcze, że nie ma żadnych negatywnych przesłanek jeżeli chodzi 

o wykonanie budżetu. Trzeba to wykonanie budżetu ocenić pozytywnie, wobec tego 

nasz klub będzie głosował „za” udzieleniem absolutorium Prezydentowi Miasta 

Konina.” 

Nie było innych zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

Prezydentowi Miasta Konina absolutorium za rok 2022. 

W głosowaniu brało udział 21 radnych. 

Wynikiem głosowania – 13 „za”, 0 „przeciw” i 8 „wstrzymujących się” - Rada Miasta 

Konina udzieliła absolutorium Prezydentowi Miasta Konina za 2022 rok. 

Uchwała Nr 944 stanowi załącznik do protokołu obrad sesji. 

Przewodniczący rady zarządził przerwę w obradach 

od godziny 13.10 do godziny 13.40 

Po przerwie przewodniczący rady zarządził sprawdzenie obecności. 

Radni potwierdzili swoją obecność. 

Przewodniczący rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 18 radnych, co stanowi kworum 

do podejmowania uchwał. 

Nieobecni byli radni: Urszula MACIASZEK, Maciej OSTROWSKI, Jarosław SIDOR, 

Dominik SZOPA i Emilia WASIELEWSKA. 

7. Ocena stopnia należytego wykonania przez MZGOK Sp. z o.o. 

obowiązków określonych w Umowie Wykonawczej z 29 grudnia 

2011 roku na świadczenie usług w zakresie odzysku 

i unieszkodliwiania odpadów komunalnych i nadzoru 

zrekultywowanych składowisk odpadów w 2022 roku.” 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Rozpatrujemy teraz 

ocenę stopnia należytego wykonania przez MZGOK Sp. z o.o. obowiązków określonych 

w Umowie Wykonawczej z 29 grudnia 2011 roku na świadczenie usług w zakresie 
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odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych i nadzoru zrekultywowanych 

składowisk odpadów w 2022 roku.” Ocenę państwo radni otrzymali drogą 

elektroniczną. 

Ocena była przedmiotem obrad Komisji Finansów i Komisji Infrastruktury, wobec tego 

proszę pana przewodniczącego Marka Cieślaka o przedstawienie opinii.” 

Głos zabrał przewodniczący Komisji Finansów Marek CIEŚLAK, cytuję: „Ocenę 

przedstawił zastępca prezydenta pan Paweł Adamów, radni nie wnieśli uwag. Ocena 

została przyjęta jednogłośnie przez komisje – 9 głosami „za”.” 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję nad oceną. 

Do oceny radni nie mieli uwag. 

Wobec tego przewodniczący rady poinformował, że Rada Miasta Konina rozpatrzyła 

i przyjęła ocenę stopnia należytego wykonania przez MZGOK Sp. z o.o. obowiązków 

określonych w Umowie Wykonawczej z 29 grudnia 2011 roku na świadczenie usług 

w zakresie odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych i nadzoru 

zrekultywowanych składowisk odpadów w 2022 roku.” 

Ocena stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ostatecznych wyników 

kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej Miejskiemu 

Zakładowi Gospodarki Odpadami Komunalnymi Sp. z o.o. 

w Koninie za 2022 rok (druk nr 986). 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Kolejny punkt 

porządku obrad to podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ostatecznych wyników 

kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej Miejskiemu Zakładowi Gospodarki 

Odpadami Komunalnymi Sp. z o.o. w Koninie za 2022 rok - druk nr 986. Projekt 

uchwały został państwu radnym przekazany. Był przedmiotem obrad Komisji 

Finansów i Komisji Infrastruktury. Wobec tego proszę przewodniczącego pana Marka 

Cieślaka o przedstawienie opinii.” 

Głos zabrał przewodniczący Komisji Finansów Marek CIEŚLAK, cytuję: „Projekt 

uchwały druk nr 986 był omówiony między innymi przez główną księgową MZGOK 

panią Beatę Cegielską, jak również zastępcę prezydenta pana Pawła Adamowa. 

Komisje nie wniosły uwag do omawianego projektu uchwały i zaopiniowały go 

pozytywnie - jednogłośnie 9 głosami „za”.” 
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Przewodniczący rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Do projektu uchwały radni nie mieli uwag. Przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

W jednomyślnym głosowaniu: 18 radnych „za” - Rada Miasta Konina podjęła uchwałę 

w sprawie zatwierdzenia ostatecznych wyników kontroli kwot rekompensaty 

całkowitej wypłaconej Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Odpadami Komunalnymi 

Sp. z o.o. w Koninie za 2022 rok. 

Uchwała Nr 945 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w budżecie miasta Konina na 2023 rok (druk nr 991); 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Konina na 

lata 2023-2036 (druk nr 992). 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Kolejny punkt 

porządku obrad to podjęcie uchwał w sprawie zmian w budżecie miasta Konina na 

2023 rok - druk nr 991 i zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Konina na 

lata 2023-2036 - druk nr 992. Projekty uchwał państwo radni otrzymali drogą 

elektroniczną. Otrzymali państwo również autopoprawki do druków nr 991 i 992. 

Proszę przewodniczącego Komisji Finansów o przedstawienie wypracowanej opinii do 

omawianych projektów uchwał.” 

Głos zabrał przewodniczący Komisji Finansów Marek CIEŚLAK, cytuję: „Projekty 

uchwał druki nr 991 i 992 były omawiane na komisji przez Skarbnik Miasta panią 

Ewelinę Ostajewską-Szwankowską. Po udzieleniu informacji i odpowiedzi na zadane 

pytania komisje zaopiniowały druki nr 991 i 992 pozytywnie - 6 głosami „za”, 

0 „przeciw”, przy 3 „wstrzymujących się”.” 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję nad projektami uchwał. 

Głos zabrał radny Jakub ELTMAN, cytuję: „Ja chciałem wyrazić wdzięczność przede 

wszystkim kierownikowi Gospodarki Komunalnej panu Rafałowi Oblizajkowi oraz 

kierownictwu na czele z panem prezydentem i panią skarbnik za przychylne 

rozpatrzenie pewnych przesunięć związanych ze zmianami w budżecie i podjęciem 

inwestycji mniejszych, tych małych projektów, o których mówiłem we wcześniejszej 

części swojej wypowiedzi w kontekście raportu o stanie miasta, mam tutaj na myśli 

inwestycje w infrastrukturę zwiększającą bezpieczeństwo najmłodszych mieszkańców 
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w kontekście odnawiania, remontów placów zabaw i tych projektów związanych z tą 

infrastrukturą bliską mieszkańcom, tak że dziękuję za przychylne podejście do 

tematu.” 

Do projektów uchwał radni nie mieli uwag. Przystąpiono do głosowania. 

DRUK Nr 991 

W głosowaniu brało udział 17 radnych. Nie głosował radny M. Waszkowiak. 

Wynikiem głosowania – 11 radnych „za”, 0 „przeciw” i 6 „wstrzymujących się” - Rada 

Miasta Konina podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta Konina na 

2023 rok. 

Uchwała Nr 946 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

DRUK Nr 992 

W głosowaniu brało udział 17 radnych. Nie głosował radny M. Waszkowiak. 

Wynikiem głosowania – 11 radnych „za”, 0 „przeciw” i 6 „wstrzymujących się” - Rada 

Miasta Konina podjęła uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Konina na lata 2023-2036. 

Uchwała Nr 947 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) obciążenia nieruchomości służebnością gruntową (druk nr 987); 

b) obciążenia nieruchomości służebnością gruntową oraz zbycia 

nieruchomości (druk nr 988); 

c) obciążenia nieruchomości służebnością przesyłu (druk nr 989); 

d) nabycia nieruchomości (druk nr 990); 

e) nieodpłatnego nabycia prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości (druk nr 995). 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Kolejny punkt 

porządku obrad to podjęcie uchwał w sprawie obciążenia nieruchomości służebnością 

gruntową – druk nr 987, obciążenia nieruchomości służebnością gruntową oraz zbycia 

nieruchomości - druk nr 988, obciążenia nieruchomości służebnością przesyłu – 

druk nr 989, nabycia nieruchomości - druk nr 990 i nieodpłatnego nabycia prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości druk nr 995. Projekty uchwał zostały państwu 

radnym doręczone drogą elektroniczną. Były przedmiotem obrad Komisji Finansów 
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i Komisji Infrastruktury, wobec tego proszę przewodniczącego pana Marka Cieślaka 

o przedstawienie opinii do wszystkich projektów uchwał.” 

Głos zabrał przewodniczący Komisji Finansów Marek CIEŚLAK, cytuję: „Projekty te 

były szczegółowo omawiane przez panią kierownik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami Małgorzatę Lalak. Członkowie komisji do wszystkich tych projektów 

nie wnieśli uwag i wszystkie te projekty uchwał – druki nr 987, 988, 989, 990, 995 

zostały przez Komisję Finansów i Komisję Infrastruktury zaopiniowane pozytywnie – 

jednogłośnie 9 głosami „za”. Dziękuję.” 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję nad projektami uchwał. 

Do projektów uchwał radni nie mieli uwag. Przystąpiono do głosowania. 

DRUK Nr 987 

W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

W jednomyślnym głosowaniu: 18 radnych „za” - Rada Miasta Konina podjęła uchwałę 

w sprawie obciążenia nieruchomości służebnością gruntową. 

Uchwała Nr 948 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

DRUK Nr 988 

W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

W jednomyślnym głosowaniu: 18 radnych „za” - Rada Miasta Konina podjęła uchwałę 

w sprawie obciążenia nieruchomości służebnością gruntową oraz zbycia 

nieruchomości. 

Uchwała Nr 949 stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

DRUK Nr 989 

W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

W jednomyślnym głosowaniu: 18 radnych „za” - Rada Miasta Konina podjęła uchwałę 

w sprawie obciążenia nieruchomości służebnością przesyłu. 

Uchwała Nr 950 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

DRUK Nr 990 

W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

W jednomyślnym głosowaniu: 18 radnych „za” - Rada Miasta Konina podjęła uchwałę 

w sprawie nabycia nieruchomości. 
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Uchwała Nr 951 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

DRUK Nr 995 

W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

W jednomyślnym głosowaniu: 18 radnych „za” - Rada Miasta Konina podjęła uchwałę 

w sprawie nieodpłatnego nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości. 

Uchwała Nr 952 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg 

gminnych oraz ustalenia ich przebiegu (druk nr 993). 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Kolejny punkt 

porządku obrad to podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych 

oraz ustalenia ich przebiegu - druk nr 993. Projekt uchwały został państwu radnym 

doręczony drogą elektroniczną. Był przedmiotem obrad Komisji Finansów i Komisji 

Infrastruktury, proszę pana przewodniczącego Marka Cieślaka o przedstawienie 

opinii.” 

Głos zabrał przewodniczący Komisji Finansów Marek CIEŚLAK, cytuję: „Projekt 

uchwały zawarty w druku nr 993 jest uchwałą techniczną, co jakiś czas Zarząd Dróg 

Miejskich aktualizuje kategorie dróg w mieście. Do tego projektu uchwały radni nie 

wnieśli uwag. Komisja Finansów i Komisja Infrastruktury jednogłośnie – 9 głosami „za” 

zaopiniowała projekt pozytywnie. Dziękuję.” 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Do projektu uchwały radni nie mieli uwag. Przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

W jednomyślnym głosowaniu: 18 radnych „za” - Rada Miasta Konina podjęła uchwałę 

w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu. 

Uchwała Nr 953 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia przewodniczącego 

Rady Miasta Konina do zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Poznaniu informacji o kandydatach na 

ławników (druk nr 994). 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Kolejny punkt 

porządku obrad to podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia przewodniczącego Rady 

Miasta Konina do zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu 

informacji o kandydatach na ławników – druk nr 994. Projekt uchwały został państwu 

radnym przekazany. 

Przypomnę, że zgodnie art. 162 § 9 ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku Prawo o ustroju 

sądów powszechnych (Dz. U. z 2023 r. poz. 217 ze zm.) - rady gmin zasięgają od 

komendanta wojewódzkiego Policji albo Komendanta Stołecznego Policji informacji 

o kandydatach na ławników. Informacje o kandydacie na ławnika uzyskuje się 

i sporządza na zasadach określonych dla informacji o kandydacie do objęcia 

stanowiska sędziowskiego. 

Termin zgłaszania kandydatów na ławników upływa 30 czerwca 2023 roku. 

Kandydaci będą podlegać zaopiniowaniu przez zespół do opiniowania kandydatów na 

ławników, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych 

w ustawie. Kandydatury na ławników, pozytywnie zaopiniowane przez zespół, 

przewodniczący Rady Miasta Konina przesyła Komendantowi Wojewódzkiemu Policji 

w Poznaniu w celu zasięgnięcia informacji o kandydatach.” 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Do projektu uchwały radni nie mieli uwag. Przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu brało udział 18 radnych. 

W jednomyślnym głosowaniu: 18 radnych „za” - Rada Miasta Konina podjęła uchwałę 

w sprawie upoważnienia przewodniczącego Rady Miasta Konina do zasięgnięcia od 

Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu informacji o kandydatach na 

ławników. 

Uchwała Nr 954 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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13. Wnioski i zapytania radnych. 

14. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

Przewodniczący rady powiedział, że nie przewiduje sesji w okresie wakacyjnym. Może 

odbyć się sesja, jeżeli będzie taka potrzeba na wniosek Prezydenta Miasta Konina. 

Kolejno przewodniczący rady poinformował, że 23 czerwca br. wpłynęła do Rady 

Miasta Konina skarga mieszkańca na Prezydenta Miasta Konina. Przewodniczący 

przekazał skargę do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Procedura przewiduje 

rozpatrzenie skargi w ciągu miesiąca. W związku z powyższym może pojawić się 

potrzeba zwołania sesji. 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Kolejny punkt 

porządku obrad to wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na wnioski i zapytania 

radnych. 

Przypominam, iż zgodnie z § 21 ust. 6 Statutu Miasta Konina - wnioski i zapytania radni 

formułują również pisemnie. 

Odpowiedzi na wnioski również zostaną udzielone w formie pisemnej. 

Czy ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? Radny Tomasz Andrzej Nowak, proszę 

bardzo.” 

Głos zabrał radny Tomasz Andrzej NOWAK, cytuję: „Na Komisji Edukacji, Kultury 

i Sportu, która wczoraj się odbyła, w dyskusji pojawiła się sprawa utworzenia w 

Mieście stypendiów dla najlepszych sportowców. Więc zgłaszam, sygnalizuję potrzebę 

takiej można powiedzieć inicjatywy, którą by mogło poprowadzić Miasto, Wydział 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. Tutaj też pan radny Tadeusz Piguła w tej sprawie 

najwięcej, że tak powiem nastawał, więc to taki jeden wniosek. 

Drugi wniosek. Zauważyłem, że na Trasie Warszawskiej przy przystanku przy zjeździe 

na ulicę Wojska Polskiego bardzo mocno rozjeżdża się kostka, więc może tam trzeba 

by było ją naprawić. 

Mam pytanie, ponieważ pojawiły się nasadzenia na Starówce, na ulicy Kopernika i ulicy 

Bankowej, bardzo ładnie to wszystko wygląda, drzewka dostały też worki, to jest 

bardzo dobre rozwiązanie. Mam pytanie o ulicę Staszica, czy jest w planach 

kontynuowanie uzupełnienia zieleni na ulicy Staszica? I to wszystko.” 

Przewodniczący rady, cytuję: „Dziękuję. Udzielam głosu panu radnemu Jackowi 

Kubiakowi.” 
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Głos zabrał radny Jacek KUBIAK, cytuję: „Ja mam takie pytanie, ponieważ miałem 

znów telefon, chodziło o umowę ze stadionem z Górnikiem Konin. Czy jest to prawdą, 

że nie była przedłużona umowa dlatego dłużej, że mają być nowe stawki opłaty za 

stadion?” 

Przewodniczący rady, cytuję: „Dziękuję panu radnemu. Udzielam głosu panu 

Witoldowi Nowakowi zastępcy prezydenta.” 

Odpowiedzi udzielił zastępca prezydenta Witold NOWAK, cytuję: „Na pytania 

dotyczące zjazdu z Trasy Warszawskiej i na pozostałe pytania radnego Tomasza 

Andrzeja Nowaka odpowie zastępca prezydenta Paweł Adamów. 

Ja odpowiem panu radnemu Jackowi Kubiakowi. Nie, to jest nieprawda. Dziękuję 

bardzo.” 

Przewodniczący rady, cytuję: „Udzielam głosu panu Pawłowi Adamów zastępcy 

prezydenta.” 

Odpowiedzi udzielił zastępca prezydenta Paweł ADAMÓW, cytuję: „Tą kostkę to 

oczywiście przyjmujemy i sprawdzimy. Natomiast jeżeli chodzi o drzewa na ulicy 

Staszica, to my generalnie chcemy na wszystkich ulicach na Starówce tą zieleń 

zrewitalizować. Polegać to ma na wykopaniu starych korzeni, nasadzeniu nowych, 

zamontowaniu worków, tak że teraz była ulica Kopernika i ulica Bankowa. Myślę, że na 

ulicę Staszica też przyjdzie czas, taki mamy plan.” 

15. Zamknięcie obrad LXXIV Sesji Rady Miasta Konina. 

Przewodniczący rady Tadeusz WOJDYŃSKI powiedział, cytuję: „Porządek obrad 

został wyczerpany, zamykam LXXIV Sesję Rady Miasta Konina, dziękuję wszystkim za 

udział w obradach.” 

Obradom przewodniczył  

Przewodniczący Rady Miasta Konina 

/-/ Tadeusz WOJDYŃSKI 

Protokołowało: 

Biuro Rady Miasta Konina 
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